

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

အမျက်ဒေါသ မရှိ
အမျက်ဒေါသသည် ဆင်းရဲစေ၏။ စိုးရိမ်ပူပန်ရ၏။
ထို့ကြောင့် အမျက်ဒေါသကို ပယ်နိုင်ရန် သည်းခံတတ်သော
စိတ်ကို မွေးမြူရာ၏။ အမျက်ဒေါသမရှိ သည်းခံခြင်းဂုဏ်
နှင့် ပြည့်စုံတော်မူသော ရဟန္တာမြတ်တို့၏ ဂုဏ်ကျေးဇူးကို
အောက်မေ့ကြည်ညိုရာ၏။ **ခုဒ္ဒကနိကာယ် (ဓမ္မပဒ - ၄၀၀)**

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လကွယ်နေ့ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာ ၁ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့၊ အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၃၃၂)

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံအား ဂုဏ်ပြုပါ၏။

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ



နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁
ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁)
ရာစုပင်လုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့
နံနက် ၁၀နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာ
အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်း ဗဟို
ဌာန(၂) (MICC-2) ၌ ကျင်းပသည်။

ဖွင့်ပွဲတက်ရောက်
ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်
သမ္မတ ဦးထင်ကျော်၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်
ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊
ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် ဦးဟင်နရီ
ဗန်ထီးယူ၊ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်
မစ္စတာဘန်ကီမွန်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်
ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်
ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ တပ်မတော်

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ *
ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-
(၂၁) ရာစုပင်လုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့
တက်ရောက်လာသည့် ကုလသမဂ္ဂ
အတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်
အား နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်
ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ရင်းရင်းနှီးနှီး
နှုတ်ဆက်စဉ် (သတင်းစဉ်)

မအောင်မြင်ခဲ့တဲ့ သမိုင်းဖြစ်စဉ်တွေကို သင်ခန်းစာယူပြီး ကျွန်မတို့ခေတ်မှာ အားလုံးစုပေါင်းပြီး သမိုင်းသစ်ကို ရေးသား

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁
ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံကျင်းပရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏
အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ပြောကြားသည့် အစွင့်မိန့်ခွန်းအပြည့်အစုံမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်။
ယနေ့ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံညီလာခံဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ကြွရောက်လာကြတဲ့ ဧည့်သည်တော်များ၊ ကိုယ်စားလှယ်များနဲ့တကွ၊ ယခုလို
အချိန်အခါမှာ ကျွန်မတို့နဲ့စိတ်အားဖြင့်အတူရှိနေသူများအားလုံး နှလုံးစိတ်ဝမ်းအေးချမ်းကြပါစေ၊ ကောင်းကျိုးလိုရာဆန္ဒအဝဝနဲ့ ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ဟောမအားဖြင့်
ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သပါတယ်။
ဒီခန်းမကြီးဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားတဲ့ ဧည့်သည်တော်များ၊ ကိုယ်စားလှယ်များနဲ့သာ ပြည့်နေရုံမက၊ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းက ကျွန်မတို့အပေါ် စိတ်ကောင်း
စေတနာထားတဲ့ မိတ်ဆွေများရဲ့ မျှော်လင့်ချက်တွေ၊ ကျွန်မတို့ ပြည်သူ့ပြည်သားတွေရဲ့



စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ ❖

ဘယ်လိုပိုင်နိုင် ဘယ်လိုပိုင်ပြုအခြေခံကိစ္စကုမ္ပဏီအသွေးစိမ်သတ်မှုဖြင့် ပြုစုထုတ်လုပ် Crystal Prestige Trophy, Int'l High Quality Trophy, ဆုများ
အထူးရွှေတံဆိပ်ဆုနှင့်ရွှေတံဆိပ်များ ဆယ်ဆုနှစ်တစ်ခုတိုင်ရရှိခဲ့သော ... ဒဂုံအပျော်ယမကကုမ္ပဏီလီမိတက်ကုန်ပစ္စည်းများ

" ဒဂုံနဲ့အတူဂုဏ်ယူလိုက်ပါ "

ကုန်ဆုံးသွားသော စွမ်းအားများ
DAGON Malta Fresh
နဲ့ ပြည့်စွမ်းထား ...

DAGON BEVERAGES CO., LTD.
ရန် - ၀၁ - ၆၅၁၀၇၇၊ ၆၅၁၀၇၉၊ ၆၅၆၀၅၅၊ ၆၅၆၀၆၄
www.dagonbeverages.com.
STARMART nine mile showroom
ရန် - ၀၉ - ၃၀၉၀၃၃၃၊ ၃၀၉၀၃၃၃၊ ၃၀၉၀၃၃၃
www.starmartnincmilesroom.com

မြန်မာ့အလင်း

အကုန်မရ၊ ဘာမှမယူ

နယ်ချဲ့ဖြတ်သွယ်မှု တိုင်းပြည်လွတ်လပ်ရေး ရယူမည် ဆိုသောအခါ ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းဦးဆောင်သော အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီးများ နှင့် လက်ဝဲအင်အားစုတို့ကြား သဘောကွဲလွဲခဲ့ကြပါသည်။ လက်ဝဲ အင်အားစုတို့သည် နယ်ချဲ့ဖြတ်သွယ်မှုမှ စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရယူမည် လွတ်လပ်ရေးသည် ရာနှုန်းပြည့်လွတ်လပ်ရေးမျိုးမဖြစ်နိုင်၍ လက်မခံဟု ခံယူကြပါသည်။ ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းဦးဆောင်သော အမျိုးသား ခေါင်းဆောင်ကြီးများသည် ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အတွင်း နှစ်ကြိမ်နှစ်ခါ အထိ နှာခဲ့သော တိုင်းပြည်နှင့် ပြည်သူလူထုအား အမြန်ဆုံးပြန်လည်ထူထောင် နိုင်ရေးအတွက် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းသောနည်းလမ်းဖြင့် လွတ်လပ်ရေးရယူရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပါသည်။ လက်ဝဲအင်အားစုတို့၏ အယူဝါဒအခြေခံ “အကုန်မရ၊ ဘာမှမယူ” ဟူသော မစေ့စပ်တမ်းသဘောထားကြောင့် ဖြစ်ပွားခဲ့ရသည် ပြည်တွင်းစစ်ကို ယနေ့ထက်တိုင် အပြီးမပြုမီသတိနိုင်သေးပါ။

ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းဦးဆောင်သော မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်ပါတီ ခေတ်၌ “အကုန်မရ၊ ဘာမှမယူ” ဟူသော သဘောထားကို အခြားသော မျက်နှာစာတစ်ဖက်မှ တွေ့မြင်ခဲ့ရပါသည်။ မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ် ပါတီသည် အချိန်တိုအတွင်း၊ မည်သို့သော ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုမျိုးမှ ဆောင်ရွက်ထားခြင်းမရှိသော အခြေအနေမျိုး၌ တိုင်းပြည်၏ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းအားလုံးကို ပြည်သူပိုင်သိမ်းယူခဲ့ပါသည်။ တိုင်းပြည်၏စီးပွားရေး တစ်ရပ်လုံးအား ပြောင်းပြန်လှန်၍ ပရမ်းပတာ ဖရိုဖရဲစီမံခန့်ခွဲသောအခါ တိုင်းပြည်သည် ကမ္ဘာ့ဖွံ့ဖြိုးမှု အနည်းဆုံးနိုင်ငံဘဝသို့ဆိုင်ရောက်ခဲ့ရပါ သည်။ တိုင်းပြည်၏စီးပွားရေးကို မှောင်ခိုစီးပွားရေးလက်ထဲသို့ ဝကွက်ထိုး အပ်ခဲ့ရပါသည်။ လက်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း၏ အခြေခံတို့ ပြုလဲခဲ့ရပါ သည်။ တိုင်းပြည်သည် ယနေ့တိုင် ဤဒဏ်ရာဒဏ်ချက်တို့ကို ခံစားနေရဆဲ ဖြစ်ပါသည်။

ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံတော်ကြီး၏ အုတ်မြစ်ချ ပေးမည့် (၂၁)ရာစုပင်လုံညီလာခံ၌ “အကုန်မရ၊ ဘာမှမယူ” ဟူသော သဘောထားလေးသံတို့ကို ကြားရသောအခါ စိုးရိမ်မိပါသည်။ (၂၁)ရာစု၌ ဤအမြင်၊ ဤအတွေးတို့ မရှိသင့်တော့ဟု ယူဆမိပါသည်။ (၂၁)ရာစုပင်လုံညီလာခံ၌ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းအားလုံး ပါဝင်နိုင်ရေးကို မနားမနေ၊ ခွန်စိုက်အားစိုက်ကြိုးပမ်း ခဲ့သည်မှာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး အသိပင်ဖြစ်ပါသည်။ ဤနေရာ၌ စဉ်းစားရမည်မှာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းသုံးရပ် မပါဝင်နိုင်သေးခြင်းအပေါ် အခြေခံ၍ ပြည်ထောင်စု၏ အနာဂတ်လမ်းကြောင်းကို ရွေးချယ်မည်လော၊ လက်ဝယ်ရရှိပြီး တိုးတက်မှု တို့ကို အခြေခံ၍ ပြည်ထောင်စု၏ အနာဂတ်လမ်းကြောင်းကို ရွေးချယ်မည် လောဟူသော နည်းလမ်းနှစ်သွယ်အနက် သင့်တော်သောနည်းလမ်းကို ရွေးချယ်ရန်ဖြစ်ပါသည်။ နှစ်ပေါင်း ၇၀ နီးပါးဖြတ်သန်းခဲ့ရသော ပြည်တွင်း စစ်ကိုနောက်ခံထား သုံးသပ်ပါက အချိန်တိုအတွင်း ရာနှုန်းပြည့် ကျေနပ် ဖွယ်ရာ အခြေတစ်ရပ်ကို မည်သည့်အင်အားစုမှ မရနိုင်သည်မှာ သမိုင်း အမှန်တရားဖြစ်ပါသည်။

သုံးစွဲမှုအပ ကျန်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း အားလုံးတို့က တစ်နိုင်လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးစာချုပ် (NCA) မှတစ်ဆင့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ထူထောင်ရေးကို ဆောင်ရွက်မည်ဟူသော အနေအထားသည် မလွဲမသွေ၊ ချက်ချင်းလက်ငင်း ဆုပ်ကိုင်ရမည့် အနေအထားဖြစ်ပါသည်။ ဤသုံးစွဲ နောင်တစ်ချိန်ပါဝင် ရေးသည် ဖွင့်ထားသောတံခါးဖြစ်၍ ဆက်လက်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးနိုင်သော ကိစ္စရပ်ဖြစ်ပါသည်။ (၂၁)ရာစုပင်လုံညီလာခံ၌ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့သုံးစွဲ မပါဝင်နိုင်ခြင်းအပေါ် အခြေခံ၍ တစ်စုံတစ်ရာ ကန့်ကွက်မည်ဟူသော သဘောထားသည် ပြည်လူပြည်ခင်ရေထုထည်ကို မမြင်၊ ပြည်ရန်ကျန်နေသော ရေထုထည်ကိုသာ မြင်သည်ဟူသော သဘော တရားမျိုး ဖြစ်နေပါသည်။ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် ဖြေရှင်း ရန်ကျန်နေသေးသည့် ပြဿနာရပ်တို့ကို မမေ့မလျော့နည်းသွင်း ကိုင်တွယ်ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ လက်ဝယ်ရရှိပြီး အောင်မြင်မှုတို့ကို ကျစ်လျစ် သည်ထက်ကျစ်လျစ်၊ ခိုင်မာသည်ထက် ခိုင်မာစေရန် စုစည်းကျစ်လျစ် ခိုင်မာစေရမည်ဖြစ်ပါသည်။



လျင်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသော ဘုရားစေတီပုထိုးများ ပြင်ဆင်မွမ်းမံရန် လိုအပ်လျက်ရှိ

ချောက် ဩဂုတ် ၃၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ချောက်မြို့နယ်၌ ဩဂုတ် ၂၄ ရက်က ဥယျာဉ်အုပ်စု ဥယျာဉ်ကျေးရွာ (အရှေ့) ဘက်ရွာရှိ ရှင်ပင်စာကြိုလှ ဘုရားပရိသတ်အတွင်းရှိ ခိုမင်းဘုရားကြာမှောက် ကြာလှန်အထက်ပြတ် ၍ ထီးတော်မြေခင်းခြင်း၊ ပရိသတ်အတွင်းရှိ ကြာရွာတော်ဘုရားကွမ်းတောင်အထက်ပြတ်၍ စေတီလုံး အနောက်တောင်ဘက်သို့ ရွေ့လျားခြင်း၊ နက္ခတ်တာရာ ရုပ်စုံတန်ဆောင်း၊ အထက်မုခ်ဦးပန်းနှင့် ဘေးပန်းတောင် ကနုတ်ပန်းများပျက်စီးခြင်း၊ အထက်ပစ္စယံမြောက်ဘက်မုခ် ပေါက်အက်ကွဲယိုင်နေခြင်း၊ ရှင်ပင်စာကြိုလှဘုရားပရိသတ်အတွင်းရှိ ဝေဠုတော်ဘုရား ကြာမှောက်ကြာလှန်ကွဲအက်ခြင်း၊ ရှင်ပင် စာကြိုလှဘုရားကွမ်းတောင်အထက် ပျက်စီး၍ စိန်ဖူးတော်စောင်းခြင်းများဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါသည်။ ထို့အပြင် ဥယျာဉ်အုပ်စု အနီးဘုံတောကျေးရွာ ရှင်ပင်ချမ်းသာမြတ်စွာဘုရား ကွမ်းတောင်အောက် စေတီလုံးအက်ကွဲခြင်းများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ အဆိုပါပျက်စီးမှုကို ပြင်ဆင်မှု များပြုလုပ်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(၂၁)ရာစုပင်လုံညီလာခံအား ထောက်ခံ ကန့်သတ်မြို့၌ ဆိုင်းဘုတ်စိုက်ထူပွဲကျင်းပ

ကန်ဘလူ ဩဂုတ် ၃၁

ဩဂုတ် ၃၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁)ရာစုပင်လုံ ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းဦးဆောင်သော အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီးများနှင့် ခန်းမရှေ့ မြက်ခင်းပြင်၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာကျော်သူဟန်ထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မျိုးချစ်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးသန်း၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်လွင်တို့ တက်ရောက်ကြပြီး ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁)ရာစုပင်လုံ ဆိုင်းဘုတ်ကို စုပေါင်းစိုက်ထူကြကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဝင်းငြိမ်း(ကန်ဘလူ)



မှုခင်းပညာပေး မှီဘိုင်းမော်တော်ယာဉ် တောင်ငူခရိုင်အတွင်းပြသ



ရေတာရှည် ဩဂုတ် ၃၁

မူးယစ်ဆေးဝါး၊ လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေး၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့် မှုခင်းများလျော့ကျစေရေးအတွက် ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး လှဦးနှင့် တောင်ငူခရိုင် ဒုတိယရဲမှူးကြီး သန်းထွန်းတို့ ဦးဆောင်မှုဖြင့် မှုခင်းပညာပေး မှီဘိုင်းမော်တော်ယာဉ်သည် ဩဂုတ် ၂၉ ရက်က ရေတာရှည်မြို့ အမှတ်(၃) ရပ်ကွက်ရှိ အထက်တန်းကျောင်း၊ ဆွာ၊ သာဂရမြို့ (အထက်)၊ မြို့လှမြို့ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးရှေ့ ရေခဲမြို့ (အထက်)ကျောင်းရှေ့တွင် ပညာပေးယာဉ်အားရပ်တန့်၍ ပြသထားခဲ့ရာ ပြည်သူနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၀၀၀ ကျော် လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ကိုလွင်(ဆွာ)

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း			၃၁-၈-၂၀၁၆	ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။
ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာမိ)				
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၅၄၀၀၀	
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၀၃၈၀၀	
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၅၃၀၀၀	
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်				
ဒီဇယ်		၅၂၀ / ၅၅၀ ကျပ်		
အောက်တိုန်း	၉၂	၅၂၀ / ၅၄၀ ကျပ်		
အောက်တိုန်း	၉၅	၅၈၀ / ၆၂၀ ကျပ်		
ပရီမီယံဒီဇယ်		၅၅၀ / ၅၈၀ ကျပ်		
နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘတ်)				
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ		၁၂၀၃.၇	
ဥရောပ	တစ်ယူရို		၁၃၅၄.၇	
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ		၈၈၈.၂၈	
ထိုင်း	တစ်ဘတ်		၃၄.၇၃၉	
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး		၁၇.၉၂၀	
တရုတ်	တစ်ယွမ်		၁၈၀.၆၆	
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်		၂၉၇.၉၂	

မြန်မာ့အလင်း
၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။
Myanma Alinn Daily

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
- စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

မြန်မာ့အလင်း mmalin.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၁၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ခိုလ်ချို(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မနီနေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၀၄၊ နီမ ၀၁-၅၄၄၃၀၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၈၃၄၊ ၀၁-၅၅၉၃၀၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၇၊ Fax ၀၁-၆၈၀၄၄၆။

* ရှေ့မှ

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်များ၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ တိုင်းမှူးများ၊ လွှတ်တော်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ များ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး များ၊ အစိုးရ၊ လွှတ်တော်နှင့် တပ်မတော် သားအစုအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပါဝင်သင့် ပါဝင်ထိုက် သူအစုအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းရင်းသား ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကရင် အမျိုးသားအစည်းအရုံး (KNU) ဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူးစေးဖိုး၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နော်စီဖိုး ရာစိန်၊ KKO ဥက္ကဋ္ဌစောမူရှေး၊ ကရင် အမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်၊



ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံကျင်းပရေး ပဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား နှင့် အဖွင့်မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ် (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ် (သတင်းစဉ်)



ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံတမန်များ၊ ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များအား တွေ့ရစဉ် (သတင်းစဉ်)

ငြိမ်းချမ်းရေးကောင်စီ (KNU/KNLA-PC) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ စောထော့လေး၊ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး နော်ကဝေါထူး၊ ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS/SSA) ဒုတိယစစ်ဦးစီးချုပ် ဘောင်ခေး၊ ပအိုဝ်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ် (PNLO)

နာယက ခွန်ဥက္ကာ၊ ဥက္ကဋ္ဌ ခွန်မြင့်ထွန်း၊ ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးပါတီ (ALP) ပဟိုကော်မတီဝင် ဒေါ်စောမြရာဇာလင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဦး (ABSDF) ဥက္ကဋ္ဌ ရဲဘော်သံခဲ၊ ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦး (CNF) မှ ဆလောင်းလျန်မုန်းဆာခေါင်။

“ဝ” တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (UWSA) စစ်ဒေသ ၁၇၀ မှ ဆမ်လော့၊ အထူးဒေသ (၄) မိုင်းလား၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် စည်းလုံးရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းလင်း၊ ကချင်အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ (KIO) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအင်ဘန်လ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဝိုင်းချုပ်ဝွမ်မော်၊ ကရင်နီ

အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ချိုဦးရယ်၊ စစ်ရေးချုပ်အဆင့် ရှိ ဖုန်းနိုင်၊ ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ (SSPP/SSA) ပဟိုကော်မတီဝင် စိုင်းခူး၊ မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (NMSP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ဟံသာ၊ နိုင်ငံရေးပါတီ များမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်ထောင်စု

ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံခြား သံရုံးများမှ သံတမန်များ၊ ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းရင်းသားကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းရင်းသား ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များနှင့် စိတ်ကြွားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးအင်ဘန်လ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် နာယက ဦးတင်ဦးနှင့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်းတို့က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားကြသည်။ (၎င်းတို့၏ နှုတ်ခွန်းဆက်စကားများကို စက်တင်ဘာ ၂ ရက်နေ့ထုတ် သတင်းစာများတွင် ဆက်လက်ဖော်ပြသွားပါမည်။)



ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား တွေ့ရစဉ် (သတင်းစဉ်)

ရှေးဦးစွာ ညီညွတ်မှုအခြေခံ ပင်လုံညီလာခံသီချင်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံး၊ ဂီတအစည်းအရုံးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များက သီဆိုကပြဇော်ခြေပြီး အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်သည်။

ထို့နောက် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံကျင်းပရေး ပဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အဖွင့်မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။ (နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ အဖွင့်မိန့်ခွန်းကို ရှေ့တွင် သီးခြားဖော်ပြထားပါမည်။)

အခမ်းအနားအပြီးတွင် မြေထဲထပ်ရှိ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ ဒုတိယသမ္မတများ၊ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၊ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများသည် နိုင်ငံတကာမှ သံတမန်များ၊ ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံတကာအစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်လည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့အစည်းများ၊ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်လည်းကောင်း၊ အစိုးရနှင့်လွှတ်တော်တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လည်းကောင်း စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူနှင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြသူများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ပုံရိပ်စဉ် (သတင်း- ရှေ့မှ) (သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား၌ ညီညွတ်မှုအခြေခံ ပင်လုံညီလာခံသီချင်းဖြင့် အနုပညာရှင်များက သီဆိုကပြဖျော်ဖြေကြစဉ် (အပေါ်ယာပုံ)၊ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ (ယာပုံ) (သတင်း- ရှေ့မှ) (သတင်းစဉ်)



ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - (၂၁)ရာစုပင်လုံသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား ဂုဏ်ပြုညစာဖြင့် တည်ခင်းညှိနှိုင်း



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ညီလာခံဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားနှင့် ညီလာခံဆွေးနွေးပွဲများသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအားဂုဏ်ပြုတည်ခင်းညှိနှိုင်းသည့် ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက် လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးလိုက်လံနှုတ်ဆက်စဉ် (အပေါ်ပုံနှင့် အောက်ပုံ) (သတင်းစဉ်)



နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၃၁

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ညီလာခံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား နှင့် ညီလာခံဆွေးနွေးပွဲများသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား ဂုဏ်ပြုတည်ခင်းညှိနှိုင်း သည့် ညစာစားပွဲကို ယနေ့ညပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန(၂) (MICC-2)တွင် ကျင်းပသည်။

ညစာစားပွဲမတင်မီ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်သည်။ ညစာစားပွဲသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း) ဒုတိယဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ တိုင်းမှူးများ၊ လွှတ်တော်ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးများ၊ အစိုးရ၊ လွှတ်တော်နှင့် တပ်မတော် သားအစုအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ကိုယ်စား

လှယ်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပါဝင်သင့် ပါဝင်ထိုက်သူအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းရင်းသားကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံတမန် များ၊ ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းရင်းသားကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းရင်းသား ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ညစာစားပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ် မိုင်းလားဒေသ တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ နှင့် အနုပညာဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များက အကများ၊ တေးသံယာများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။ (အောက်ပုံ) (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်းနှင့်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်း ဦးဆောင်သည့်ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့အား ယနေ့မနန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတ အိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်း ဦးဆောင်သည့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်

တွေ့ဆုံစဉ် မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်းက မြန်မာနိုင်ငံတွင် လက်ရှိကျင်းပလျက်ရှိ သည့် (၂၁) ရာစု ပင်လုံညီလာခံကြီးကို အောင်မြင်စွာ ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သွား နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြား ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ အာဂျင်ဒါ ၂၀၃၀ အရ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂနှင့် ပူးပေါင်းလက်တွဲကာ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွား နိုင်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ Climate Chang- ed Agreement (Cop. 21) တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးဖြစ်သည့် မြန်မာ နိုင်ငံအတွက် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရန် ကျန်ရှိနေသေးသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်သွားရန် ကိစ္စရပ်များအပေါ်

ရင်းနှီးစွာဆွေးနွေးကြသည်။
တွေ့ဆုံရာတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို၊ ဦးသိန်းဆွေ၊ ဦးကျော်ဝင်း၊ ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ဧည့်သည်တော် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့်အတူ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် မစ္စတာ ဝီရေနမ်ဘီးယားနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်နှင့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ဇနီး Mrs. Ban Soon- taek တို့ ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်၏ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်နှင့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ဇနီး Mrs. Ban Soon- taek တို့သည် ယနေ့မနန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော်၌ တွေ့ဆုံခဲ့ကြသည်။ ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ဇနီးနှင့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ဇနီးတို့သည် ရင်းနှီးခင်မင်စွာ နှုတ်ဆက်ကြပြီး နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ဇနီးက လက်ဖက်ရည်ဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခဲ့သည်။ (၁၀၇) (သတင်းစဉ်)

ကုလအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် ဘာသာပေါင်းစုံမှ အထင်ကရပုဂ္ဂိုလ်များ တွေ့

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်းနှင့် ဘာသာပေါင်းစုံမှ အထင်ကရပုဂ္ဂိုလ်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ Kempinski Hotel ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ)
အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲ၌ သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုနှင့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်း ရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်းတို့က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။
ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းကိုးကွယ်သည့် ဘာသာပေါင်းစုံအသီးသီးမှ အထင်ကရပုဂ္ဂိုလ်များက ဆွေးနွေးပြောကြားရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်သူများအနေဖြင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်ရေးအတွက် ခွင့်လွှတ်ခြင်း၊ သည်းခံခြင်းတို့ဖြင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်သွားရေး၊ အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်တို့အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်ရေးတို့ကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက် သွားရေး၊ အနာဂတ်လူငယ်များ မိမိတို့သက်ဆိုင်ရာဘာသာအပေါ် ပိုမို သက်ဝင်လိုက်စားလာကြစေရေးတို့အတွက် အတူတကွ ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ကြသည်။
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်က ယခုကျင်းပသည့်အစည်းအဝေးသည် ပိုမိုသဟဇာတမျှသော၊ ငြိမ်းချမ်းသာယာပြောသော လူမှုအသိုက်အဝန်းတစ်ခုဖြစ်ပေါ်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေမှုများအပေါ် အထောက်အကူဖြစ်စေမည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း ပြောကြားပြီးနောက် ဆွေးနွေးပွဲပြီးဆုံးခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)



ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့်ဇနီး ပြန်လည်ထွက်ခွာ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်းနှင့် ဇနီးတို့ သည် နေပြည်တော်မှ ယနေ့ညနေ ၅ နာရီတွင် အထူးလေယာဉ် ဖြင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားသည်။
ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့အား လူမှု ဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးနှင့်ဇနီး ဒေါက်တာမြသီတာ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့်ဇနီး၊ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် မစ္စတာ ဝီရေနမ် ဘီးယား၊ ကုလသမဂ္ဂညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ကုလလက်အောက်ခံ အဖွဲ့အစည်းများမှ ဌာနကိုယ်စားလှယ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေပြည်တော်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက် ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ) (သတင်းစဉ်)

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းတို့ ကုလအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့်အဖွဲ့အား တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းတို့သည် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်း ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ညနေ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ဇေယျသီရိဇေယျခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲ၌ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ လွှတ်တော်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ ဖြစ်ကြသော ဦးသိန်းဆွေ၊ ဦးမင်းဦး၊ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဦးစောစစ်တာခလိုက်၊ ဒေါ်နီရွှေလှိုင်နှင့် လွှတ်တော်ရုံးများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် သံတမန်များအား သီးခြားစီတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ (၂၀) ရာစုပင်လုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်းနှင့် ယနေ့မနက် ၁၂ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်စင်ရှင်း ဗဟိုဌာန(၂)ရှိ ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုကိစ္စ၊ ကုလသမဂ္ဂ၏ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီပေးခြင်းကိစ္စ၊ မြေမြှုပ်ခိုင်းမှုများ ရှင်းလင်းရေးကိစ္စ၊ ကုလသမဂ္ဂငြိမ်းချမ်းရေးတပ်ဖွဲ့များတွင် မြန်မာတပ်မတော်မှ ယခုထက်ပိုမိုပါဝင်၍ ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးကိစ္စများတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ရေး



တို့ကို ဆွေးနွေးကြသည်။ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်သည် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၂၅ မိနစ်တွင် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ရုံးမှ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ

ရီလန်ကိုတီယာနှင့်တွေ့ဆုံပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုကိစ္စရပ်များနှင့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ဆက်ဆံရေးမြှင့်တင်မှုကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။

မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် H.E. Mr. Sun Guoxiang အား လက်ခံ

တွေ့ဆုံပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်သော အချက်အလက်များကို အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများသည် ဥပဒေနှင့်အညီဖြစ်ရန် လိုအပ်သည်များကို အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

အာဆီယံမိုးလေဝသစီမံကိန်းများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်မည်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၃၁ (၃၈) ကြိမ်မြောက် မိုးလေဝသနှင့် ဘူမိဗေဒအဖွဲ့အစည်း အာဆီယံဆက်ဆံရေးအစည်းအဝေးကို ဩဂုတ် ၂၉ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ ချက်ထရီယံဟိုတယ်၌ ကျင်းပရာ မိုးလေဝသနှင့်ဘူမိဗေဒအာဆီယံဆက်ဆံရေးအဖွဲ့ဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ်အထိ မိုးလေဝသနှင့်ပတ်သက်သော လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်သွားရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။ “ဒီဆက်ဆံရေးအစည်းအဝေးမှာ အာဆီယံနိုင်ငံတွေရဲ့ မိုးလေဝသနှင့် ဘူမိဗေဒအဖွဲ့အစည်းလုပ်ငန်းရပ်တွေ ဆွေးနွေးမယ့်အပြင် ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ်အထိ လုပ်ငန်းစီမံကိန်းတွေချမှတ်ဆောင်ရွက်သွားဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ အာဆီယံနိုင်ငံတွေရဲ့ ဆူနာမီကြိုတင်သတိပေးစနစ်များပြောင်းလဲတိုးတက်လာမှုတွေ၊ မိုးလေဝသရေဒါမိုရိုတွဲ မှတ်တမ်းအချက်

အလက်တွေ့ ပူးပေါင်းအသုံးပြုနိုင်ရေးနဲ့ ရေဒါတွေ ရေရှည်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းတွေကို အပြန်အလှန် သိရှိနိုင်ကြဖို့ဖြစ်ပါတယ်” ဟု အလှည့်ကျ သဘာပတိအဖြစ်ဆောင်ရွက်သူ မြန်မာနိုင်ငံ မိုးလေဝသနှင့် ဗေဒပညာရှင်ကြီး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ဟာရင်နိုင်တီယမ်းက အခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ အာဆီယံနိုင်ငံများမှ မိုးလေဝသပညာရှင်ကိုယ်စားလှယ်များအပြင် ကမ္ဘာ့မိုးလေဝသအဖွဲ့ချုပ်၊ တရုတ်၊ ဂျပန်နှင့်ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့မှ မိုးလေဝသအဖွဲ့အစည်း ကိုယ်စားလှယ်များလည်း တက်ရောက်ကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် မိုးလေဝသဆိုင်ရာစီမံကိန်းများအတွက် ဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။ ယင်းမိုးလေဝသနှင့် ဘူမိဗေဒဆိုင်ရာ အာဆီယံဆက်ဆံရေးအစည်းအဝေးကို သုံးနှစ်တစ်ကြိမ် အာဆီယံ

နိုင်ငံများက အလှည့်ကျ သဘာပတိတာဝန်ယူ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် အလှည့်ကျ သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယခု (၃၈) ကြိမ်တွင်လည်း သဘာပတိအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းအစည်းအဝေးကို မြန်မာနိုင်ငံက လက်ခံကျင်းပခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတကာရာသီဥတုခန့်မှန်းရေး ဗဟိုဌာနများမှ ပညာရှင်များနှင့် အတွေ့အကြုံဖလှယ်ခွင့်ရရှိခြင်း၊ နိုင်ငံအချင်းချင်း ဗဟုသုတနှင့် နည်းပညာများဖလှယ်နိုင်ခြင်း၊ အာဆီယံနိုင်ငံအဖွဲ့ဝင်အချင်းချင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် နည်းပညာများလေ့လာခွင့်ရရှိခြင်း၊ ရာသီဥတုခန့်မှန်းရေး၊ သတင်းဖြန့်ဝေမှု၊ ခန့်မှန်းချက်များ အသုံးပြုမှုအခြေအနေများ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မြင့်မောင်စိုး

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ဇနီး

လွှတ်တော်သင်ကြားသင်ယူမှုဌာနသို့ ကြည့်ရှုလေ့လာ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်း၏ဇနီးဖြစ်သူ Mrs. Ban Soon-taek သည် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဇေယျသီရိဆောင်ရွက် လွှတ်တော်စာကြည့်တိုက်နှင့် သင်ကြားသင်ယူမှုဌာနသို့ ယနေ့ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် လာရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာရာ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများက သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေကို လိုက်လံရှင်းလင်းပြသခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ)



ကျေးရွာကွန်ကရစ်လမ်း ဖွင့်လှစ်

တနင်္သာရီ ဩဂုတ် ၃၁

တနင်္သာရီမြို့နယ် လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း(NCDDP) အစီအစဉ်အရ သာရဖုံကျေးရွာအုပ်စု အရှေ့သာရဖုံကျေးရွာ၌ဆောင်ရွက်ခဲ့သော အရှည်ပေ ၂၇၅၀ ရှိ ကျေးရွာတွင်း ကွန်ကရစ်လမ်းဖွင့်ပွဲကို ဩဂုတ်လ နောက်ဆုံးပတ်ကျင်းပခဲ့ရာ တနင်္သာရီမြို့နယ် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ကျော်ဟိန်းက လူထုပဟိုပြုလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူများအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုများကို လည်းကောင်း၊ တနင်္သာရီမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးမောင်တင်အောင်က ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေကို လည်းကောင်း၊ မြို့နယ် လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း နည်းပညာအကြံပေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးအောင်အောင်ဦးက လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းဆောင်ရွက်မှုအဆင့်ဆင့်ကို လည်းကောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နှင့် မြတ်ခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်နိုင်ထွန်းတို့က လမ်းသစ်ကို ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ နန်းသာရီ-ထိန်ဝင်း(ပြန်ဆက်)

(၂၁)ရာစုပင်လုံ ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ တက်ရောက်လာသူများ၏ အမြင်များ

**တွေ့ဆုံမေးမြန်း - ကျော်ထိုက်စိုး၊ စိုးသူရ
ဓာတ်ပုံ - သုတ**

ငြိမ်းချမ်းတည်ငြိမ်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော စစ်မှန်သည့် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်သော ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံကို နေပြည်တော်ရှိ MICC - 2 နှ့် ယနေ့စတင်ကျင်းပရာ နိုင်ငံတကာမှ တက်ရောက်လာကြသူများ၏ အမြင်များကို တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားသည် -

**Mr. Sun Guoxiang
တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန
အာရှရေးရာအထူးသတင်း**

“တရုတ်နိုင်ငံက မြန်မာ့အစိုးရ ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်နေတဲ့ သက်ဆိုင်ရာ လက်နက်ကိုင်

ထောက်ခံပါတယ်လို့ လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့တွေကို အကြိမ်ကြိမ်အခါခါ ပြောခဲ့ပါတယ်။ နှစ်ဖက်စလုံးမှာ မတူညီတဲ့ အမြင်အမျိုးမျိုးရှိတာ သဘာဝကျပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိဖို့နဲ့ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ အစိုးရနဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့တွေ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးဖို့ အရေးကြီးဆုံးဖြစ်ပါတယ်။ တရုတ်-မြန်မာနယ်စပ်ဒေသမှာ နှစ်နိုင်ငံပြည်သူတွေက အပြန်အလှန် ရင်းရင်းနှီးနှီးဆက်ဆံဖို့ သူတို့ရဲ့ဒေသမှာ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်မယ်လို့ ကျွန်တော်တို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ နယ်စပ်ဒေသတွေ တိုးတက်လာမယ်၊ ဖွံ့ဖြိုးလာမယ်လို့ ကျွန်တော်တို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ တရုတ်နိုင်ငံအနေနဲ့ ဒီအခမ်းအနားကို တက်ရောက်မှုဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်မှု ဖြစ်စဉ်ကို အားပေးကူညီတဲ့ တရုတ်နိုင်ငံရဲ့ရပ်တည်ချက်ကို

အသီးသီးရဲ့အမြင်တွေကို စုပေါင်းဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုဟာ ဘုံအခြေအနေအထား ထွက်လာလိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ မတူကွဲပြားတဲ့ ခံယူချက်၊ ရပ်တည်ချက်တွေကို ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်မှုတွေနဲ့ အများကလက်ခံတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ကို အထောက်အကူပြုတဲ့ နည်းလမ်းရရှိလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်အောင်မြင်ဖို့ တရုတ်နိုင်ငံက ဆန္ဒရှိသလို တတ်နိုင်သလောက် ပံ့ပိုးကူညီသွားမှာဖြစ်ပြီး တရုတ်နိုင်ငံရဲ့ ရပ်တည်ချက်က မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို အောင်မြင်စေဖို့ဖြစ်တဲ့အတွက် လိုအပ်တဲ့ ပံ့ပိုးကူညီမှုတွေ ဆက်လက်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။”

**Mr. Abdoulaye Seck
Country Manager, World Bank**

“အခုကျင်းပတဲ့ (၂၁)ရာစုပင်လုံငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံက မြန်မာနိုင်ငံမှာ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး



Mr. Pisanu Suvanajata အား တွေ့ဆုံမေးမြန်းစဉ်

တက်ရောက်ခွင့်ရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာမိပါတယ်။ မြန်မာအစိုးရအနေနဲ့လည်း တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့တွေနဲ့ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်နိုင်လိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ အခုညီလာခံမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အပြုသဘောဆောင်တဲ့ ကိစ္စရပ်တွေ ဆွေးနွေးနိုင်လိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။”

**Mr. Andrew Patrick
မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗြိတိသျှသံအမတ်ကြီး**

“ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးဖို့ ဒီညီလာခံမှာ သက်ဆိုင်ရာ ပါဝင်ပတ်သက်သူတွေ စုဝေးလာတာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်အတွက် ယခင်ကတည်းက ကျွန်တော်တို့ပိုးကူညီပေးခဲ့သလို ဆက်လက်ပြီးတော့ အကူအညီတွေပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိဖို့ အလားအလာကောင်းတွေ ရှိနေပြီဖြစ်သလို ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိလာမှုကြောင့် ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ ဝင်ရောက်လာပြီး တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။”

Mr. Pisanu Suvanajata

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး

“ဒီငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံက မြန်မာနိုင်ငံမှာ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးဆွေးနွေးဖို့ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတွေအတွက် အလွန်အရေးကြီးတယ်လို့ ကျွန်တော်ထင်ပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတိုင်းက စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေးစားပွဲဝိုင်းမှာ ဝိုင်းဝန်းအဖြေရာမယ့်အချိန်ဖြစ်ပါတယ်။ တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြတဲ့ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတိုင်းအတွက် အားလုံးပါဝင်မှုကို အခြေခံတဲ့ မျှတတဲ့ အခွင့်အလမ်းရရှိမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ ထိုင်းနိုင်ငံကြား လူမှုရေးဆိုင်ရာ ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံက အတော်ကို ကွာခြားပြီးတော့ ထိုင်းမှာက တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုတွေလည်း မြန်မာနိုင်ငံမှာလောက် မရှိပါဘူး။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်မှုဖြစ်စဉ်အတွက် ဖြစ်နိုင်တဲ့ အကူအညီမှန်သမျှပေးနိုင်ဖို့ ထိုင်းနိုင်ငံက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။”



Mr. Sun Guoxiang



Mr. Abdoulaye Seck



Mr. Andrew Patrick

အဖွဲ့တွေနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု အောင်မြင်ဖို့ တွန်းအားပေး လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အကျိုးရှိတဲ့ကိစ္စအားလုံးကို တရုတ်နိုင်ငံက

ဖော်ပြတာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဒီငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ အမျိုးသားပြန်လည် ရင်ကြားစေ့ရေးက မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပြည်တွင်းရေးသားဖြစ်တဲ့အတွက် တက်ရောက်လာတဲ့ မတူညီတဲ့ အဖွဲ့အစည်း

ရရှိဖို့ သိသာထင်ရှားတဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်တစ်ရပ် ဖြစ်သလို မြန်မာနိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အလွန်ကို အရေးကြီးပါတယ်။ ကျွန်တော်က ကမ္ဘာ့ဘဏ်ကို ကိုယ်စားပြုပြီး ဒီအခမ်းအနားကို

* ကျောစိုးမှ

အဲဒါက နံပါတ်(၁၄)မှာပါတဲ့ “ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ပထမအစည်းအဝေးကျင်းပပြီးတာနဲ့ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများကို စတင်ကျင်းပရန် သဘောတူသည်” ဆိုတဲ့ အချက်ပါ။ UPDJ ရဲ့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်အားလုံးနဲ့ အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်အားလုံးကို ၂၀၁၆ ဩဂုတ်လမှာ ကျင်းပတဲ့ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် အကောင်အထည်ဖော်မှု ဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး(JICM)မှာ အတည်ပြုချက်ရယူပြီးဖြစ်ကြောင်း ဤညီလာခံကြီးသို့ လေးစားစွာ အစီရင်ခံ တင်ပြအပ်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

ဖွဲ့စည်းလည်ပတ်နေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုစောင့်ကြည့်ရေး လုပ်ငန်းတွေအတွက် အဓိကကျတဲ့ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အဆင့် ဖွဲ့စည်းရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့အတွက် ယခုအခါမှာ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်နဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်တွေမှာ ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ JMC လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်မှုရဲ့အဓိကဆောင်ရွက်ချက်ကတော့ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေကြားမှာ တိုက်ပွဲတွေ လျော့ချနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ JMC ယန္တရားကို ထိရောက်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်တဲ့အတွက် သတ်မှတ်ထားတဲ့ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းတွေကို နှစ်ဖက်တပ်များ လိုက်နာစောင့်ထိန်းစေရန် ကြိုးကြပ်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူလူထုအပေါ် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးမဖြစ်စေဖို့ နှစ်ဖက်တပ်တွေကြားမှာ ရန်လိုမှုတွေ လျော့ချနိုင်ဖို့၊ ယုံကြည်မှုတွေ တည်ဆောက်ဖို့အတွက် တည်ငြိမ်ကောင်းမွန်တဲ့ အခြေအနေတွေကို ဖန်တီးတည်ဆောက်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါမှသာ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲတွေကို အထောက်အကူပြုနိုင်မှာဖြစ်ပြီး အဲဒီတစ်ဆင့် ဒီမိုကရေစီနဲ့ ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံတဲ့ ပြည်ထောင်စုကို နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲရလဒ်တွေနဲ့အညီ တည်ဆောက်သွားနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ(UPDJ) ဆိုတာ တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)မှာပါရှိတဲ့ နိုင်ငံရေးလမ်းပြမြေပုံအတိုင်း နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲအဆင့်ဆင့်ကို ကြီးကြပ်လမ်းညွှန်ဖို့ တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရတဲ့ ကော်မတီတစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းတွေကို ညီလာခံတက်ရောက်ဖို့ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်ရေးဆွဲမှု လုပ်ငန်းစဉ်မှာ မပါခဲ့တဲ့ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားတဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းတွေကိုလည်း ဖိတ်ကြားပြီး မူဘောင်သုံးသပ်မှုအစည်းအဝေးကို ပထမ အကြိမ်နဲ့ ဒုတိယအကြိမ် ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင် ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း အစည်းအဝေးကို ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံအပြီးမှာ ဆက်လက်ကျင်းပဖို့ သဘောတူညီမှု ရရှိခဲ့ပါတယ်။ နောင်ဆက်လက်ကျင်းပမယ့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံမှာ အားလုံးပါဝင်ရေးမှုကို အလေးထားတဲ့ အနေနဲ့ ယခုအကြိမ်မှာ ပါဝင်တက်ရောက်ခွင့် မရရှိသေးတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေ ပါဝင်လာနိုင်ရေးကို ဝိုင်းဝန်းကြိုးစားပေးကြဖို့၊ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးကို အထောက်အကူပြုစေမယ့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်ကို ရေးဆွဲဖို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးက သဘောထားကြီးစွာနဲ့ ပါဝင်ပေးကြဖို့ တိုက်တွန်းပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်ဆွေးနွေးချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (SNLD) တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး စိုင်းကျော်ညွန့်က “တစ်နိုင်ငံလုံး ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲရလဒ်နဲ့ ဖွဲ့စည်းခဲ့တဲ့ အစိုးရသစ်က အားလုံးပါဝင်ရေးမှုကို အခြေခံပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံမှာ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားတာ မရှိသေးတဲ့

လူမျိုးကိုယ်စားလှယ်တွေ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ ကိုယ်စားလှယ်တွေနဲ့ အခြားပါဝင်သင့် ပါဝင်ထိုက်သူတွေ ပါဝင်နိုင်ပါတယ်။ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွေရဲ့ သက်တမ်းဟာ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံရဲ့သက်တမ်းအတိုင်း ဖြစ်ပါတယ်” ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ညီလာခံအကြို ပြင်ဆင်ရေးကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ဦးလှမောင်ရွှေက အစီရင်ခံတင်ပြပြီး ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁) ရာစုပင်လုံတွင် ဆောင်ရွက်သွားမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်ဇော်ဦး(ငြိမ်း)က ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ ညီလာခံဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ရဲဘော်မျိုးဝင်းက တက်ရောက်သူများ လိုက်နာရမည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် လေ့လာသူများ လိုက်နာရမည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို ဖတ်ကြားတင်သွင်းသည်။

ယင်းနောက် ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြား၍ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ပထမနေ့ မွန်းလွဲပိုင်း အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။

ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်ဇော်ဦး(ငြိမ်း)ဦးလှမောင်ရွှေ ဒေါက်တာသလင်းလှနဲ့ မွန်းဆာခေါင်း၊ ဦးဇော်ဌေးနှင့် ဦးစိုင်းကျော်ညွန့်တို့က ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁) ရာစုပင်လုံ ပထမအစည်းအဝေး အစီအစဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ပြည်တွင်း ပြည်ပ မီဒီယာများ၏ မေးမြန်းမှုများအား ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်။

(သတင်းစဉ်)

ယခုအခါမှာ ပြည်ထောင်စုအဆင့် JMC ရဲ့ ပင်မရုံးအဖွဲ့ကိုလည်း ကနဦးယာယီရုံးအနေနဲ့

သေနတ်ဖြင့် ချိန်ရွယ်မှုဖြင့် အမေရိကန်အဆိုကျော်ခရစ်ဘရောင်းအဖမ်းခံရ

နယူးယောက် ဩဂုတ် ၃၁
အမေရိကန်အဆိုကျော်ခရစ်ဘရောင်းသည် အမျိုးသမီးတစ်ဦးအား သေနတ်ဖြင့်ခြိမ်းခြောက်ခဲ့သည်ဟု တိုင်ကြားခံရပြီးနောက် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသည်။



သည့်။ ကာရန်မှာ သူငယ်ချင်းတစ်ဦးနှင့်အတူ ခရစ်ဘရောင်း၏အိမ်သို့ တနင်္လာနေ့ကသွားရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (ဘီဘီစီ)

အလှူတရားက ဘာလလီ ကာရန်က ခရစ်ဘရောင်းသည် ၎င်းအား သေနတ်ဖြင့် ချိန်ရွယ်ခဲ့သည်ဟု အယ်လ်အေတိုင်းမီသို့ပြောခဲ့သည်။ မစ္စတာဘရောင်းသည်ရဲများဖမ်းဆီးမှုမှ လွတ်မြောက်လာခဲ့ပြီးနောက် အင်္ဂါနေ့က ၎င်းနေအိမ်အတွင်းမှ ထွက်လာသည်ကို တွေ့ရသည်။

ရှေ့နေများက ၎င်းတို့၏အမှုသည် မစ္စတာဘရောင်းသည် လွတ်မြောက်လာပြီဖြစ်ကြောင်း စွပ်စွဲခံရမှုမှာလည်း မှားယွင်းမှုတစ်ခုပင်ဖြစ်သည်ဟု ပြောခဲ့သည်။ မစ္စတာဘရောင်းမှာ အာမခံဖြင့် လွတ်မြောက်လာခြင်းလား သို့မဟုတ် တရားစွဲဆိုခံရသူလားဆိုသည်ကိုမူ တိတိကျကျ မသိရသေးပေ။

ခရစ်ဘရောင်းသည် ၂၀၀၉ ခုနှစ်က ၎င်း၏ချစ်သူ ရီဟားနားကို အကြမ်းဖက်မှုအပါအဝင် အကြမ်းဖက်မှုများစွာ အတွက် စွပ်စွဲခံထားရသူလည်းဖြစ်

ရီပတ်ဘလစ်ကန်သမ္မတလောင်း

ဒေါ်နယ်ထရန် မက္ကဆီကိုသို့

သွားရောက်မည်

မက္ကဆီကိုစီးတီး ဩဂုတ် ၃၁
ရီပတ်ဘလစ်ကန် သမ္မတလောင်း ဒေါ်နယ်ထရန်သည် ဗဟိုပုဂ္ဂိုလ်နှင့် မက္ကဆီကိုနိုင်ငံသို့ သွားရောက်ရန် စီစဉ်ခဲ့သည်။ ဒေါ်နယ်ထရန်သည် တရားမဝင်ဝင်ရောက်နေထိုင်သူများနှင့်ပတ်သက်၍ မိန့်ခွန်းပြောပြီးနောက် မက္ကဆီကိုသို့ သွားရောက်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

၎င်းသည် မက္ကဆီကိုသမ္မတ Enrique Pena Nieto နှင့်တွေ့ဆုံရန် မျှော်လင့်ထားကြောင်းပြောခဲ့သည်။ မက္ကဆီကိုသမ္မတသည် ဒေါ်နယ်ထရန်အပြင် ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတလောင်း ဟီလာရီကလင်တန်ကိုလည်း လာရောက်လည်ပတ်ရန် ဖိတ်ခေါ်ထားသည်။ ၎င်းက မက္ကဆီကိုနိုင်ငံသားများ မည်သည့်နေရာတွင် ရောက်ရှိနေစေကာမူ လုံခြုံမှုရရှိစေရေးဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ပြောခဲ့သည်။

ဒေါ်နယ်ထရန်သည် ၎င်း၏မိသားစုဝင်များအတွင်း မက္ကဆီကို ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှုထောင့်ပြောင်းလဲခြင်းအမေရိကန်နှင့်မက္ကဆီကိုနိုင်ငံတို့ အကြားတစ်ခုကြားတစ်ခုတည်ဆောက်ရန် ကြေညာခဲ့သူလည်း ဖြစ်သည်။

လွန်ခဲ့သောလက ပါတီညီလာခံပြီးကတည်းက ဒေါ်နယ်ထရန်၏ မဲရရှိမှု လျော့ကျခဲ့သည်ဟု ရီပတ်ဘလစ်ကန်တို့ကယူဆကြသည်။ အဓိကပြည်နယ်ကြီးများ၌ ၎င်းသည်ကလင်တန်ကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့ပြီး ကလင်တန်သည် လူနည်းစုများ၏ အဓိကထောက်ခံမှုကို ရရှိထားသည်။

ဒေါ်နယ်ထရန် မက္ကဆီကိုသို့သွားရောက်ရန် စီစဉ်ခြင်းမှာ ရဲရင့်သော လှုပ်ရှားမှု တစ်ခုပင်ဖြစ်သည်။ အတိတ်ကာလက ၎င်းရှုထောင့်ပြောင်းလဲမှုကို ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်ရန် သွားရောက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

(ဘီဘီစီ)



မက္ကဆီကိုသမ္မတ Enrique Pena Nieto

ပြိတ်နိဉ် သုံးနှစ်အတွင်း မှောင်ခိုဝင်ရောက်လာသူ ၂၇၀၀၀ ကျော် ဖမ်းဆီးရမိ

လန်ဒန် ဩဂုတ် ၃၁
ပြိတ်နိဉ် သုံးနှစ်တာအတွင်း နိုင်ငံအတွင်းသို့ တရားမဝင်ဖြတ်ကျော်ဝင်ရောက်လာသူ ၂၇၀၀၀ ကျော်ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အင်္ဂလန်၊ ဝေးလ်နှင့် အိုင်ယာလန်မြောက်ပိုင်းရှိ ရဲတပ်ဖွဲ့အင်အားစု ၃၉ စုတို့မှရရှိသည့် စာရင်းအင်းအချက်အလက်များအရ ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ တရားမဝင် ဝင်ရောက်လာသူအရေအတွက် ၂၇

ရာခိုင်နှုန်းနီးပါး မြင့်တက်လာခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ခိုဝင်လာသူအများစုကို မော်တော်ယာဉ်လက်မှတ်အရောင်းဌာန၊ ကုန်တင်ယာဉ်ရပ်နားသည် နေရာများတွင် ဖမ်းမိခဲ့သည်။ တရားမဝင် ရွှေ့ပြောင်းလာမှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနိုင်မည့် ရေရှည်စီမံကိန်းတစ်ခုလုံးအပိုအခြေအနေဖြင့် ပြည်ထဲရေးရုံးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

တရားမဝင် ဝင်ရောက်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ရဲဌာနအချို့သာ သတင်းအချက်အလက် ပေးပို့မှုရှိခဲ့ပြီး စကော့တလန်ရဲဌာနချုပ်အပါအဝင် ရဲဌာနလေးခုတို့မှ သတင်းအချက်အလက် ပေးပို့မှုမရှိခဲ့ပေ။ တရားမဝင် ဝင်ရောက်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်ထဲရေးကော်မတီ ၂၇၅၅ ကိတ်ပက်စ်က အရေးပေါ်ဆောင်ရွက်မှုတစ်ရပ် ပြုလုပ်ရန် တောင်းဆိုလျက်ရှိသည်။

(ဘီဘီစီ)

အိုင်အက်စ်အဖွဲ့၏ စစ်ပျူဟာအကြီးအကဲ မိုဟာမက်အယ်လ်အက်ဒနာနီ အလက်ပိုဉ်သေဆုံး



အလက်ပို ဩဂုတ် ၃၁
ရာမာဒင်ဥပုသ်လအတွင်းက လူအများအပြား သေကျေပျက်စီးစေခဲ့သည့် တိုက်ခိုက်မှုများစွာကို စီစဉ်ထွန်းကြားခဲ့သူ အိုင်

အက်စ်အေအဖွဲ့၏ စစ်ပျူဟာအကြီးအကဲ မိုဟာမက်အယ်လ်အက်ဒနာနီသည် ဆီးရီးယား၌ သေဆုံးသွားခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း အိုင်အက်စ်အဖွဲ့နှင့်

ဆက်နွယ်လျက်ရှိသည့် မီဒီယာများက ပြောကြားခဲ့သည်။ အဘူမိုဟာမက်အယ်လ်အက်ဒနာနီသည် အလက်ပိုပြည်နယ်မြို့တော်၌

သေဆုံး သွားခဲ့ကြောင်း အာမက်သတင်းအေဂျင်စီက ဖော်ပြသည်။ အယ်လ်ဘတ်မြို့၌ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများက အက်ဒနာနီကို ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပင်တဂွန်စစ်ဌာနချုပ်က ပြောဆိုခဲ့သည်။

ဆီးရီးယားနှင့် အီရတ်ရှိ အိုင်အက်စ်တို့က အကြိတ်အနယ် ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်မှုများကို ခံနေရချိန်တွင် ၎င်းသေဆုံးကြောင်း သတင်းထွက် ပေါ်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အက်ဒနာနီသည် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့၏ ပြောဆိုခွင့်ရ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးလည်း ဖြစ်သည်။

ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ် အနည်းငယ်အတွင်း အလက်ပိုမြို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် အစိုးရနှင့် သူပုန်များအကြား တိုက်ပွဲများစွာ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ဆီးရီးယားနှင့် ရုရှားစစ်လေယာဉ်များကလည်း သူပုန်ထိန်းချုပ်ဧရိယာများကို ဝှံ့ကြတိုက်ခိုက်ခဲ့သည်။

(ဘီဘီစီ)

ဟောင်ကောင်၌ နှစ်တစ်ဝက်အတွင်း

အိတ်အိုင်ဗွီကူးစက်ခံရသူ ၁၈၀ ဦးရှိ

ဟောင်ကောင် ဩဂုတ် ၃၁
ဟောင်ကောင်၌ ၂၀၁၆ ခုနှစ်နှစ်ဝက်၌ HIV ကူးစက်ခံရသူ ဝေဒနာရှင်ပေါင်း ၁၈၀ ဦးရှိကြောင်း၊ အဆိုပါ အရေအတွက်သည် ၁၉၈၄ ခုနှစ်မှ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် HIV ပိုးကူးစက်ခံရသူအရေအတွက်ကို ၈၀၅၃ ဦးရှိလာစေခဲ့ကြောင်း ဟောင်ကောင်ရှိ ကျန်းမာရေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှု ဗဟိုဌာနမှ အင်္ဂါနေ့က ဖော်ပြခဲ့သည်။

HIV ပိုးကူးစက်ခံရသူ ၁၈၀ ဦးအနက် ၉၈ ဦးမှာလိင်တူဆက်ဆံမှုကြောင့်ဖြစ်ပြီး ၃၅ ဦးမှာ လိင်ကွဲဆက်ဆံမှုကြောင့်ကူးစက်ခံရခြင်းဖြစ်ကာ တစ်ဦးမှာ မူးယစ်ဆေးဝါးထိုးသွင်းရာမှ ကူးစက်ခံရခြင်းဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ ကျန် ၅၄ ဦးမှာ မည်သို့မည်ပုံကူးစက်ခံရခြင်းဖြစ်ကြောင်းကို ဖော်ပြနိုင်ရန် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။

ကူးစက်ခံရသူ ဝေဒနာရှင် ၁၈၀ ဦးအနက် ၁၆၉ ဦးသည် အမျိုးသားများဖြစ်ပြီး ၂၅ ဦးမှာ အမျိုးသမီးများဖြစ်သည်။ ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ထိန်းချုပ်ရေးဗဟိုဌာန၏ အတိုင်ပင်ခံပါရဂူ ပေါင်ကာဟင်က ဟောင်ကောင်၌ HIV ပိုးကူးစက်မှုအများစုသည် လိင်မှတစ်ဆင့်ကူးစက်ခံရမှု ပိုမိုဖြစ်ပွားသည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

(ဆင်ဟွာ)

ကိုယ်ဝန်ဆောင်များ

ဇီကာပိုင်းရပ်စ်ပိုး

စစ်ဆေးမှုခံယူရန်

စင်ကာပူအစိုးရတိုက်တွန်း

စင်ကာပူ ဩဂုတ် ၃၁
စင်ကာပူနိုင်ငံသည် ဇီကာပိုင်းရပ်စ်နှင့်ပတ်သက်သည့် လက္ခဏာရှိသည့် ကိုယ်ဝန်ဆောင် အမျိုးသမီးများအားလုံးကို စစ်ဆေးမှုခံယူရန် တိုက်တွန်းထားသည်။ ယခုအခါ မြို့တော်မှ လူပေါင်း ၈၂ ဦးကိုဇီကာပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ဇီကာပိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ကလေးမွေးဖွားရာတွင် အခက်အခဲများရှိလာနိုင်သည်။

ယခုကဲ့သို့ဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ ကူးစက်ခံရသည့်ဒေသများ၌ဖြစ်ပွားနေသည့်အခြေအနေအထားနှင့်အညီ ဖြစ်ပွားမှုမှာ လွန်ခဲ့သောနှစ်က ဘရာဇီးနိုင်ငံမှ အစပြုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အမေရိကန်နိုင်ငံထိ ပျံ့နှံ့ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

(ဘီဘီစီ)

မြန်မာနိုင်ငံစာပေထုတ်ဝေသူနှင့်ဖြန့်ချိသူများအသင်းက စုစည်းတင်ပြသောဩဂုတ် ၂၃ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိထွက်ရှိသောစာအုပ်စာရင်း

စဉ်	စာရေးသူ	စာအုပ်	ဈေးနှုန်း	ထုတ်ဝေသည့်တိုက်	၁၆	ဇော်ဇော်အောင်	ဇော်ဇော်အောင်၏စာကလေးများ	၂၀၀၀/-	ကျော်မွှေးစာပေ
၁	ငြိမ်းအောင်	အနိုင်ယူတတ်တဲ့နှလုံးသားပိုင်ရှင်	၃၀၀၀/-	မျက်ပွင့်စာပေ	၁၇	ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ	သင်မြတ်နိုးတဲ့အလုပ်ကိုလုပ်ပါ	၁၀၀၀/-	မဇ္ဈိမစာပေ
၂	မြင့်သန်း	အရပ်တစ်ပါးမှဝတ္ထုများ	၄၀၀၀/-	နှစ်ကာလများစာပေ	၁၈	အောင်ထွန်းသက်	သင်လုပ်တဲ့အလုပ်ကိုချစ်မြတ်နိုးပါ	၁၅၀၀/-	the key collection
၃	သူလှိုင်	ဦးစောဘာကြောင့်ပိုလ်ချုပ်တို့ကိုသတ်ခဲ့သလဲ	၃၅၀၀/-	အနာဂတ်ကာလ	၁၉	The Key collection	စစ်တိုးရိုးယားစာကြည့်တိုက်	၂၀၀၀/-	ကျော်မွှေးစာပေ
၄	သူလှိုင်၊ ဝင်းကိုကို	ရွက်ကြွလမ်းက ပန်းရွက်သံ	၁၅၀၀/-	စာပေဆက်ဆံရေး	၂၀	မအိ	ဦးရိုးဂိမ်းနှင့် ဤသို့ဤနယ်	၁၅၀၀/-	ကျော်မွှေးစာပေ
၅	ဦးပုည	ဦးပုည ဝတ္ထု ၅ ပုဒ်	၁၂၀၀/-	အနာဂတ်ကာလ	၂၁	The Key Collection	ဟယ်လင်ကလား	၁၅၀၀/-	အနန္တပဒေသာအသင်း
၆	မောင်ကောင်းထိုက်	ဒဿနသင်ခန်းစာနှင့် အခြားဇာတ်လမ်းများ	၁၅၀၀/-	စာပေဆက်ဆံရေး	၂၂	သစ္စာနီ	စေမေသုတ	၁၅၀၀/-	ကျော်မွှေးစာပေ
၇	ဦးသိန်းကိုကို	မြေယာမူခင်းပြဿနာများကျူးကျော်သူအား	၅၀၀၀/-	စိတ်ကူးချိုချို	၂၃	MICHELL		၃၅၀၀/-	Gold
၈	စိုင်းခွန်ကျော်(ရမ်းပြည်)	The Ugly Duckling (ဘဲရုပ်ဆိုး)	၁၀၀၀/-	ရွှေပဒေသာ	၂၄	ZUCKOFF	13 HOURS+CD	၃၅၀၀/-	ရာပြည့်စာပေ
၉	ကလောင်စုံ	ကလောင်စုံရဲ့ ဒုတိယမြောက်တောင်ပံအသစ်	၂၀၀၀/-	ဒဂုန်နွယ်ကသစ်စာပေ	၂၅	ကျော်သူဇင်(မိုင်းဖြတ်)	တောင်သမန်အလွမ်းစာများ	၃၅၀၀/-	တံပိုးမူတ်စာပေ
၁၀	မင်းနန်း(မော်ကျွန်း)	ပရိတ်တော်များကို ကိုယ်ကျင့်တရားရှုထောင့်မှ	၃၀၀၀/-	အလင်းသစ်စာပေ	၂၆	ကျော်သူဇင်(မိုင်းဖြတ်)	သာဓကောင်းသောအရာများ(စုစည်းမှု)	၃၅၀၀/-	တံပိုးမူတ်စာပေ
၁၁	မြင့်ထွန်း B.A(geog)	မားကတ်အင်္ဂလိပ်စကားပြောနှင့်လုပ်ငန်းသုံး	၂၅၀၀/-	ယဉ်မျိုးစာပေ	၂၇	ကျော်သူဇင်(မိုင်းဖြတ်)	ကိုယ်ပိုင်ဟန်နှင့်အသက်ရှင်ပါ	၃၅၀၀/-	တံပိုးမူတ်စာပေ
၁၂	ဒေါက်တာသန်းနိုင်	နှစ်ပေါင်းလေးဆယ်(ဆိုပီယက်ရုရှား	၂၅၀၀/-	ရွှေပဒေသာစာပေ	၂၈	ကျော်သူဇင်(မိုင်းဖြတ်)	ပုံစံခွက်ထဲကထွက်ဖို့အချိန်တန်ပြီ	၃၅၀၀/-	တံပိုးမူတ်စာပေ
၁၃	ဂျာနယ်ကျော်	ဂျာနယ်ကျော်ဦးချစ်မောင်	၂၅၀၀/-	သီဟရတနာစာပေ	၂၉	မောင်ဒီ	သင့်ကိုယ်သင်နှစ်သက်ပါ	၂၅၀၀/-	ကျော်မွှေးစာပေ
၁၄	နိုင်ဦး	ကျွန်ုပ်တို့သည်	၂၅၀၀/-	ယဉ်မျိုးစာပေ	၃၀	ကျော်သူဇင်(မိုင်းဖြတ်)	ဂီတနှင့်ပန်းချီစံကြည့်ကြော့ သို့မဟုတ်ခင်ဝမ်း	၂၅၀၀/-	ကျားချောင်းစာပေ
၁၅	ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးဆရာဝန်	အသက်အရွယ်အလိုက်	၆၀၀၀/-	ပြည့်နှလုံးသားစာပေ	၃၁	ကျော်သူဇင်(မိုင်းဖြတ်)	သံသရာဆုံးသရွေ့ကဗျာမရှည်တရှည်	၃၅၀၀/-	တံပိုးမူတ်စာပေ
	(မန္တလေး)	တစ်သက်တာကျန်းမာသန်စွမ်းရေး+DVD			၃၂	Maung Day	GASOLINE	၂၀၀၀/-	လှေကားစာပေ
					၃၃	မအိ	ပန်းချီကားထဲကမိန်းမနှင့်	၂၀၀၀/-	ကျော်မွှေးစာပေ
					၃၄	မောင်ဌေးအနီ	ရင်ကိုထိခတ်စေသောဆောင်းပါးများ	၂၀၀၀/-	ရွှေပဒေသာစာပေ
					၃၅		လေထန်ကုန်းအမှတ်တရ	၂၅၀၀/-	သိန်းထိုက်စာပေ
							Collins English for Exams Practice Tests for IELTS With Answer + CD	၆၀၀၀/-	ဖြူသင်စာပေ



(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

လျင်လျင်ခတ်မှုကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးခဲ့သည့် ရွှေမင်းဝံဘုရားမှ ရှေးဟောင်းလက်ရာငွေဆင်းတုများတွေ့ရှိ

ကျောက်ပန်းတောင်း ဩဂုတ် ၃၁
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင် ဩဂုတ် ၂၄ ရက်က လှုပ်ခတ်ခဲ့သောလျင်ကြောင့် ကျေးရွာအုပ်စု ၁၁ အုပ်စုတွင် ဘုရားစေတီပေါင်း ၂၄ ဆူ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုရှိခဲ့ပြီး ယင်းတို့အနက် သရက်တောကျေးရွာအုပ်စု သရက်တောကျေးရွာ ရွှေမင်းဝံဘုရားမှာ လုံးဝပြိုကျပျက်စီးခဲ့ပြီး နှစ်ကျပ်ခွဲကျေးရွာအုပ်စု နှစ်ကျပ်ခွဲကျေးရွာ ထီးတော်လှုပ်သိမ်တော်ဘုရားမှာလည်း စေတီပန်းဆွဲအောက် ဖောင်းရစ်


နှစ်ရစ်တွင် အက်ကွဲကြောင်းများဖြစ်ပေါ်၍ အင်တေချုပ်များ အနည်းငယ်ကွာကျမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ရွှေမင်းဝံဘုရားမှာ ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့မှ ၁၄ မိုင်ခန့်ကွာဝေးသည့် သရက်တောကျေးရွာတွင်တည်ရှိပြီး လျင်လှုပ်ခတ်စဉ်က စေတီတစ်ဆူလုံးပြိုကျခဲ့ရာ သရက်တောမြောက်ကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝိလာသဦးဆောင်၍ ကျေးရွာရပ်မိရပ်ဖများ၊ လူငယ်များ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ရာ အုတ်ပုံအကျိုးအပွဲများအောက်မှ ဌာပနာပစ္စည်းများအဖြစ် ဉာဏ်တော် မြောက်လက်မအရွယ် ငွေဆင်းတုတစ်ဆူ ဉာဏ်တော်ငါးလက်မရှိ ငွေဆင်းတုနှစ်ဆူ၊ ဉာဏ်တော်လေးလက်မရှိ ငွေဆင်းတုမြောက်ဆူနှင့် ဉာဏ်တော်သုံးလက်မရှိ ငွေဆင်းတုငါးဆူ၊ ကျောင်းဆောင်ငယ်ပါ တစ်လက်မခွဲအရွယ် ငွေဆင်းတုလေးဆူ စုစုပေါင်း ငွေဆင်းတု ဆူနှင့် မြောက်လက်မအရွယ် ငွေကျောင်းဆောင်တစ်ဆောင်၊ ဓာတ်လုံးပါတစ်လက်မအမြင့် ဓာတ်တော်ချုပ်လေးခု၊ ငါးရုပ်၊ လိပ်ရုပ်ပါသည့် သုံးလက်မပတ်လည် ကြေးပြားတစ်ပြားတို့ကို ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါဘုရားပြုပြင်ရန်အတွက် ကျေးရွာမှဒေသခံအလှူရှင်များအပြင် ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ အလှူရှင်များထံမှလည်း အလှူငွေများလက်ခံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
နေအောင်(ပြန်/ဆက်)

CHINDWIN COLLEGE

helping you engineer your future



တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း မအောင်သေးသူတွေအတွက် ရွေးချယ်စရာ အခွင့်အလမ်းသစ်

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းကို တစ်ကြိမ်ဖြေဆိုပြီးသူတွေအနေနဲ့ Pearson BTEC Level 3 Program ကို ချင်းတွင်းကောလိပ်မှာ တက်ရောက်နိုင်ပါပြီ။

အလွတ်ကျက်ပြီး စာမေးပွဲဖြေရတာ မဟုတ်ဘဲ သဘောတရား သိပြီး အသုံးချတတ်မှုကို ဆန်းစစ်တဲ့ assignment တွေနဲ့ အတန်းတင်ပေးတဲ့ သင်ကြား၊ သင်ယူမှု ပုံစံကို အသုံးပြုပါတယ်။

Engineering နဲ့ Business ရွေးချယ်တက်ရောက်နိုင်ပြီး၊ အင်္ဂလိပ်စာအရည်အချင်းပြည့်မှီပြီးရင် သင်တန်းကာလ two semester ဖြစ်ပါတယ်။

Level 3 Program အောင်မြင်ပြီးရင် HND ဆက်တက်နိုင်ပါတယ်။ HND ရပြီးရင် UK Bachelor Degree ရယူနိုင်တဲ့ နိုင်ငံတကာ ပညာရေးလမ်းကြောင်းပေါ် ရောက်ရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

၂၀၁၆ ဩဂုတ်လ နောက်ဆုံးပတ်မှာ စတင်ဖွင့်လှစ်မှာ ဖြစ်ပြီး အောက်ပါနေရာတွေမှာ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါတယ်။
ဩဂုတ်လ မကုန်မီ စာရင်းပေးသွင်းလျှင် ၂၀% လျှော့ပါမယ်။

ချင်းတွင်းကောလိပ်(ရန်ကုန်)	-	အမှတ် (၇၅) သိမ်ဖြူလမ်း (အောက်ဘလောက်)၊ ဝိုင်တစ်ထောင်မြို့နယ်။ ဖုန်း - ၀၁ ၂၉၈၁၃၇၊ ၂၉၇၆၇၃။
ချင်းတွင်းကောလိပ် (မန္တလေး)	-	စံပယ်ဆောင်၊ ဂရိတ်ဝေါတိုက်ခန်းများ၊ ၇၇ x ၇၈ နှင့် ၃၁ x ၃၂ ကြား။ ဖုန်း - ၀၂ ၇၄၁၇၉၊ ၆၈၂၄၉။
ချင်းတွင်းကောလိပ် (တောင်ကြီး)	-	အမှတ် (၅၇/၁၆) မြတ်ရတနာလမ်း၊ ရေအေးကွင်းရပ်။ ဖုန်း - ၀၉ ၇၈၄၀၃၈၉၉၅၊ ၇၈၄၀၃၈၉၉၆။
စိုးစံ ကိုယ်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်း (ပြင်ဦးလွင်)	-	အမှတ် (၂၀၆)၊ ဘီလမ်း။ ဖုန်း - ၀၈၅ ၂၂၁၂၈၊ ၂၁၃၉၉။
စိုးစံ ကိုယ်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်း (နေပြည်တော်)	-	ဥက္ကဏအောင်မြေလမ်း၊ MICC နှင့် မြို့မဈေးအနီး။ ဖုန်း - ၀၆၇ ၄၂၁၇၁၈၊ ၄၂၁၇၁၉။

ကွန်ကာကပ်ဖ်ဇန်မှာ ခြေစစ်ပွဲအောင်ဖို့ အခြေအနေကောင်းတဲ့ မက္ကဆီကို အပြင်းအထန်အားထုတ်ရမယ့် အမေရိကန်ရဲ့ ၂၀၁၆ ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲ

၂၀၁၆ ကမ္ဘာ့ဖလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲရဲ့ ကွန်ကာကပ်ဖ်ဇန် ခြေစစ်ပွဲတွေကို စက်တင်ဘာ ၂ ရက်မှာ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမှာဖြစ်ပါတယ်။ ခြေစစ်ပွဲအောင်ဖို့ အဆုံးအဖြတ်ပွဲတွေဖြစ်လာတာမို့ အတိမ်းအစောင်း အမှားအယွင်းမခံတော့ဘဲ ဒီပွဲစဉ်မှာတော့ အသင်းတိုင်း ခြေကုန်စွင့်ရတော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ ခြေစစ်ပွဲအောင်ဖို့အတွက် မျှော်လင့်ချက်ရှိနေတဲ့ အသင်းတွေကလည်း ပြင်းထန်တဲ့ တိုက်ပွဲဝင်စိတ်ဓာတ်နဲ့အတူ ဒီပွဲစဉ်တွေကို ဆင်နွှဲမှာတော့ သေချာနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ အုပ်စု(၃)အုပ်စုခွဲပြီး ယှဉ်ပြိုင်နေတဲ့ ကွန်ကာကပ်ဖ်ဇန်မှာ ဘယ်အသင်းတွေခြေစစ်ပွဲအောင်သွားမလဲဆိုတာကလည်း စောင့်ကြည့်အားပေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။

မိုးမြင့်လင်းလက်

အယ်လ်ဆာပေဒိုနှင့် မက္ကဆီကို
အုပ်စု(A)မှာ မက္ကဆီကိုတို့က လေးပွဲ ကစားပြီးချိန်မှာ ၁၂ မှတ် ရရှိနေကာ အုပ်စုထိပ်ဆုံးမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။ အယ်လ်ဆာပေဒိုတို့ကတော့ လေးပွဲ ကစားပြီးချိန်မှာ နိုင်ပွဲမရှိ၊ သရေနှစ်ပွဲနဲ့ နှစ်မှတ်ရရှိပြီး ခြေစစ်ပွဲအောင်ဖို့ ခက်ခဲနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ မက္ကဆီကိုတို့က တိုက်စစ်ကောင်းသလို ခံစစ်ပိုင်းကလည်း အားနည်းချက်မရှိပါဘူး။ ပထမအကျော့ မက္ကဆီကိုကွင်းမှာ မက္ကဆီကိုတို့က သုံးဂိုး ပြတ်အနိုင်ရထားတာမို့ အခုပွဲမှာလည်း အယ်လ်ဆာပေဒိုတို့ အနိုင်ရမည်ဟု မျှော်လင့်ချက် ထားလို့ မရပါဘူး။ မက္ကဆီကိုတို့ပဲ ဂိုးပြတ် သွင်းပြီး အောင်ပွဲခံပါလိမ့်မယ်။



စွမ်းရည်မြင့်မားသူတွေဖြစ်ပြီး ပြိုင်ဘက် ခံစစ်ကြောင်း အထပ်ထပ်ပိတ်ဆို့မှုတွေ ကြားက ဂိုးရရှိအောင် သွင်းယူနိုင်သူတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဂွာဒီမာလာတို့ကလည်း လေးပွဲကစားပြီးချိန်မှာ ခြောက်မှတ်ရရှိ ထားတာမို့ ဒီပွဲအနိုင်ရရင် အုပ်စုဒုတိယ နဲ့ ခြေစစ်ပွဲအောင်ဖို့ မျှော်လင့်နိုင်တာမို့ အနိုင်ရရှိရေး အပြင်းအထန်ကြိုးစား တော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဂွာဒီမာလာရဲ့အားနည်းချက်က ခံစစ်ကြောင်း ဖြစ်တာမို့ ဒီပွဲမှာ ပြင်ဆင်ပြီး အားထုတ် ရင်တော့ အနိုင်ရသွားနိုင်ပါတယ်။

စိန်ပင်းဆင့်နှင့် အမေရိကန်
အုပ်စု(C)မှာ အမေရိကန်တို့က လေးပွဲ ကစား၊ ခုနစ်မှတ်ရရှိကာ အုပ်စုဒုတိယ နေရာမှာရှိနေပါတယ်။ စိန်ပင်းဆင့်တို့က တော့ လေးပွဲကစားပြီးချိန်မှာ ရှုံးပွဲတွေ ချည်းကြုံတွေ့ထားတာမို့ မျှော်လင့်ချက် ထားလို့ မရတော့ဘဲ အခြေအနေပါပဲ။ အမေရိကန်တို့က ပထမအကျော့မှာ စိန် ပင်းဆင့်ကို ခြောက်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပွဲရ ထားတာမို့ အခုပွဲမှာလည်း အမေရိကန် တို့ပဲ ဂိုးပြတ်သွင်းပြီး အောင်ပွဲခံသွားပါ လိမ့်မယ်။ အုပ်စုပထမနေရာအတွက် ဒီပွဲ ကို အမေရိကန်တို့ ခြေကုန်စွင့်ကစားပြီး ပြတ်သားတဲ့ရလဒ်ကို အပြင်းအထန် ပုံဖော်ပါလိမ့်မယ်။

ပန်းမားနှင့် ဂျမေကာ
အုပ်စု(B)မှာ ပန်းမားတို့က လေးပွဲ ကစား၊ ခုနစ်မှတ်ရရှိကာ အုပ်စုဒုတိယ နေရာမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။ ဂျမေကာတို့က တော့ လေးပွဲကစားပြီးချိန်မှာ လေးမှတ် ရရှိနေပြီး အုပ်စုတတိယနေရာမှာရှိနေ

တာမို့ ဒီပွဲမှာ အနိုင်ရရှိရေး ကြိုးစားလာ ပါလိမ့်မယ်။ ပန်းမားတို့က နောက်ဆုံး ကစားခဲ့တဲ့ သုံးပွဲမှာ အာဂျင်တီးနား၊ ချီလီ၊ ဂွာဒီမာလာတို့ကို နိုင်ပွဲတစ်ပွဲမှ မရ ခဲ့ပါဘူး။ ဂျမေကာတို့ကလည်း ဗင်နီဇွဲ လား၊ မက္ကဆီကိုနဲ့ ဥရုဂွေးအသင်းတွေ

ကို နိုင်ပွဲမရခဲ့တာမို့ အခုပွဲမှာတော့ နိုင်ပွဲ ရမှာဖြစ်မယ့် ဂျမေကာတို့ တိုက်စစ်အား နည်းပေးမယ့် တစ်ဦးချင်းထိုးဖောက်မှု တွေအတူ ဂိုးရအောင်သွင်းယူပြီး အနိုင် ရလဒ်ကိုပုံဖော်ပါလိမ့်မယ်။

ဟွန်ဒူးရပ်စ်နှင့် ကနေဒါ
အုပ်စု(A)မှာ ဟွန်ဒူးရပ်စ်ဟာ လေး မှတ်ရပြီး အုပ်စုဒုတိယနေရာမှာ ရှိနေပါ တယ်။ ကနေဒါတို့ကလည်း လေးပွဲကစား၊ လေးမှတ်ရရှိထားတာမို့ အမှတ်တူနေပါ တယ်။ ခြေစစ်ပွဲအောင်ဖို့ နိုင်ပွဲကိုအပြိုင် ပုံဖော်ကြမှာမို့ အကြိတ်အနယ်ရှိမယ့်ပွဲ ပါပဲ။ ပထမအကျော့ပွဲစဉ်မှာ ကနေဒါတို့ က တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ နိုင်ပွဲရထားပေးမယ့် တိုက်စစ်က အားရစရာမရှိပါဘူး။ ဒါ့အပြင် ခံစစ်ပိုင်းကလည်း ကျစ်လျစ်မှုမရှိတာမို့ ဒီပွဲမှာ ကနေဒါတို့ သိပ်တော့မလွယ်ပါ ဘူး။ ဟွန်ဒူးရပ်စ်တို့ကတော့ ခြေစစ်ပွဲ အောင်မြင်ရေး အစွမ်းကုန်ကြိုးစားမှာမို့ အားနည်းမှုရှိနေတဲ့ ခံစစ်ကိုပြင်ဆင်ပြီး အနိုင်ရရေး ဦးတည်အားထုတ်ပါလိမ့် မယ်။

ဟေတီနှင့် ကော်စတာရီကာ
အုပ်စု(B)မှာ ကော်စတာရီကာတို့က လေးပွဲကစား ၁၀ မှတ်ရရှိထားပြီး အုပ်စု ကိုဦးဆောင်ထားပါတယ်။ ဟေတီတို့က တော့ လေးပွဲကစားပြီးချိန်မှာ တစ်မှတ် သာ ရရှိထားတာမို့ ခြေစစ်ပွဲအောင်ဖို့ မျှော်လင့်ချက်မရှိတော့ပါဘူး။ တိုက်စစ် ရော ခံစစ်ပါ ကောင်းမွန်တဲ့ ကော်စတာ ရီကာတို့က ပထမအကျော့မှာ ဟေတီကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ နိုင်ပွဲရထားပေးမယ့် အခု ပွဲမှာတော့ အဝေးကွင်းဆိုင်ပေးမယ့် ဂိုးပြတ် သွင်းအောင်ပွဲခံပါလိမ့်မယ်။

လက်စတာကခေါ်ယူမယ့် စပို့တင်းလစ္စဘွန်း ကစားသမားနှစ်ဦး

ဗလင်စီယာတိုက်စစ်မှူးကို ဘာစီလိုနာခေါ်ယူ



ပရီမီယာလိဂ်ချန်ပီယံ လက်စတာအသင်းက စပို့တင်းလစ္စဘွန်းကစားသမားနှစ်ဦးဖြစ်တဲ့ အင်ဒရီရင်ဆေးလ်ဗားနဲ့ စလီမာနီတို့ကို ပေါင် ၄၀ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူဖို့ နီးစပ်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ပရီမီယာလိဂ် ချန်ပီယံ လက်စတာအသင်းဟာ ဗဟိုခံစစ်မှူးတစ်ဦးကို ခေါ်ယူသွား ဖို့စီစဉ်လျက်ရှိပါတယ်။ စပို့တင်းနဲ့ ပေါ်တူဂီအသင်းရဲ့ ကွင်းလယ်ကစားသမား ဆေးလ်ဗားကို ပေါင် ၁၉ သန်းနဲ့ လက်စတာက ပယ်ယူဖွယ်ရှိနေပါတယ်။ အယ်လ်ဂျီရီးယားကစားသမား မာရီကာတော့ ပေါင် ၂၉ သန်းနဲ့လက်စတာက ကမ်းလှမ်းထားတာပါ။ လက်စတာ အသင်းတာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ စပို့တင်းအသင်းရဲ့တာဝန်ရှိသူတွေ ပေါ်တူဂီမှာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးနေပြီလို့ ဆိုပါတယ်။ လက်စတာအသင်း ရဲ့ကစားပုံနဲ့ စပို့တင်းရဲ့ကစားပုံတွေတူညီနေတဲ့အတွက် ခေါ်ယူဖို့စိတ်ဝင်စားနေတာပါလို့ ယူရီ ၂၀၁၆ ဗိုလ်လုပွဲမှာ ပါဝင်ကစားခဲ့တဲ့ ဆေးလ်ဗားက ဆိုပါတယ်။ ဆေးလ်ဗားဟာ ယူရီ ၂၀၁၆ မှာ ပေါ်တူဂီအသင်းနဲ့အတူ ခြေစွမ်းပြကစားခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။

ဘာစီလိုနာအသင်းက ဗလင်စီယာ တိုက် စစ်မှူး ပါကိုအယ်ကာဆာကို ပေါင် ၂၅ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူလိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။ တိုက် စစ်မှူး အယ်ကာဆာဟာ လာလီဂါ ချန်ပီယံ ဘာစီလိုနာအသင်းနဲ့ ဆေးစစ်မှု တွေ ပြုလုပ်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ အသက် ၂၂ နှစ်အရွယ်ရှိတဲ့ တိုက်စစ်မှူး အယ် ကာဆာကို ဘာစီလိုနာက ငါးနှစ်စာချုပ် နဲ့ ခေါ်ယူမှာဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ ဗလင် စီယာအသင်းမှာ ခြေစွမ်းပြကစားနေတဲ့ ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၀ ခုနှစ်က ဘာစီလိုနာအသင်းနဲ့အတူ စတင် ကစားခဲ့ပါတယ်။ သို့သော်လည်း ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ရာသီက ဂီတာဇေးကို အငှားချ ထားခဲ့ပါတယ်။ သူဟာ လွန်ခဲ့တဲ့ရာသီ နှစ်ခုအတွင်း အစပွဲ ၅၁ ပွဲမှာ ၂၅ ဂိုးအထိ သွင်းယူပေးခဲ့ပါတယ်။ သူဟာယူရီ ၂၀၁၆ မှာ စပို့တင်းအသင်းရဲ့ထိပ်တန်းဂိုးသွင်းသမား တစ်ဦးဖြစ်ပါတယ်။ စုစုပေါင်း ငါးဂိုးအထိ သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အယ်ကာဆာ ဟာ ဘာစီလိုနာရဲ့ အဓိကတိုက်စစ်မှူး တွေဖြစ်တဲ့ မက်ဆီ၊ ဆွာရက်စ်၊ နေမာတို့ နဲ့အတူ တွဲဖက်ကစားရဖို့ရှိနေပါတယ်။



ချယ်လ်ဆီးက ခေါ်ယူမယ့် အင်တာမီလန် ကွင်းလယ်ကစားသမား

ချယ်လ်ဆီးအသင်းက အင်တာမီလန်ကွင်းလယ်ကစားသမား မာစလိုဘာရိုဗစ်ကို စာချုပ်ဖို့ နီးစပ်နေပြီလို့ ဆိုပါတယ်။ အင်တာမီလန်က ပေါ်တူဂီကစားသမား မာရီယို ကိုခေါ်ယူခဲ့ပြီးနောက် ဘာရိုဗစ်ကို ရောင်းထုတ်ဖို့ စီစဉ်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ချယ်လ်ဆီးအသင်းအနေနဲ့ အင်တာမီလန်ကွင်းလယ်လူ ဘာရိုဗစ်ကို ပေါင် ၂၅ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူသွားဖွယ်ရှိပါတယ်။ ချယ်လ်ဆီးနည်းပြ ကွန်တီအနေနဲ့ ကွင်းလယ် ကစားသမားကို ပိုမိုတောင့်တင်းအောင် ကြိုးစားမှုတစ်ရပ်အဖြစ် ဘာရိုဗစ်ကို အရ ခေါ်ယူသွားဖွယ်ရှိပါတယ်။ ချယ်လ်ဆီးအသင်းမှာ ကွင်းလယ်ကစားသမား ဖာဘီ ဂတ်စ်ရှိနေသော်လည်း အဖွင့်ပွဲသုံးပွဲမှာ ပါဝင်ကစားခွင့်မရခဲ့ပါဘူး။ အသက် ၂၂ နှစ်အရွယ်ရှိတဲ့ ဘာရိုဗစ်ကို အင်တာမီလန်အသင်းက ခိုင်ခန့်ဓာတ်ရက် အသင်းမှ ၁၀ လကြာတဲ့အထိ အငှားခေါ်ယူခဲ့ပြီးနောက် အမြဲတမ်းကစားသမားအဖြစ် ခေါ်ယူခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ သူ့ကို ဂျူဗင်တပ်စ်ကလည်း ခေါ်ယူဖို့စောင့်ကြည့်နေခဲ့တာပါ။ သို့သော်လည်း စီးရီးအေပြိုင်ဘက်ထက် ပရီမီယာလိဂ်ကို ရောင်းဖို့ပြင်ဆင်ခဲ့တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ကောင်းမြတ်သူ - စုစည်းသည်။



ကျေးသောင်းမြို့တွင် အပိုင်ပတ်စာပေရေချမ်းစင် ဖွင့်လှစ်မည်

ကျေးသောင်း၊ ဩဂုတ် ၃၁

ကျေးသောင်းမြို့၏ အချက်အချာနေရာဖြစ်သော ပိတောက်ရွှေဝါရပ်ကွက် အပိုင်ပတ်လမ်းဆုံ၌ မြို့မြို့မြို့ များနှင့် မြို့ပတ်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်သည့် ကမ်းနီးအဖြူ ရောင်ပရဟိတအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ အပိုင်ပတ် စာပေရေချမ်းစင်ကို ဆောက်လုပ်လှူဒါန်း ဖွင့်လှစ်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် မြို့မြို့မြို့များ၊ စေတနာရှင်အလှူရှင်များနှင့် ကမ်းနီးအဖြူရောင်ပရဟိတအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ အများပြည်သူနားနေဆောင်နှင့် တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။

သို့သော်လည်း အပိုင်ပတ်စာပေရေချမ်းစင်တွင် လှူဒါန်းမှုဖြင့် လစဉ် သုတေသနစာအုပ်များ၊ မဂ္ဂဇင်း၊ ဂျာနယ်၊ သတင်းစာနှင့် ကလေးစာပေများ၊ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံရေးစသည့် ဘာသာရပ်စုံ စာအုပ်စာပေများကို ထားရှိပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး လမ်းသွားလမ်းလာပြည်သူများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လွယ်လင့်တကူ ဖတ်ရှုနိုင်စေရန် နေ့စဉ်ဖွင့်လှစ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျေးသောင်းခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနကလည်း စာအုပ်စာပေများ ပံ့ပိုးပေးသည့်အပြင် ရေရှည်တည်တံ့ရည်သန်ရေးအတွက် စာကြည့်တိုက်နည်းပညာကိုလည်း ပူးပေါင်းကူညီပံ့ပိုးပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နယ်နိမိတ်ရေးရာနှင့် နယ်စပ်ရေးရာသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

မြဝတီ၊ ဩဂုတ် ၃၁

မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ် မြဝတီမြို့၊ သောင်ရင်းခန်းမ၌ နယ်နိမိတ်ရေးရာနှင့် နယ်စပ်ရေးရာသင်တန်းကို ဩဂုတ် ၂၉ ရက်က စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နယ်နိမိတ်ဆိုင်ရာများကို သိရှိရန်အတွက် သင်တန်းတွင် ဆွေးနွေးပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးလွင်ကိုဦးက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

သင်တန်းတွင် ပြည်ထောင်စုအဆင့်နှင့် ပြည်နယ်အဆင့် နည်းပြများက နှစ်ရက်ကြာ သင်ကြားပို့ချခဲ့သည်။ ဩဂုတ် ၂၉ ရက်တွင် ပြည်နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာန၊ ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနတို့ကလည်းကောင်း၊ ဩဂုတ် ၃၀ ရက်တွင် နိုင်ငံခြားရေးနှင့် မြေတိုင်းဦးစီးဌာနတို့ကလည်းကောင်း သင်ကြားပို့ချခဲ့သည်။

အနောက်ရှမ်းရိုးမ ထိန်းသိမ်းရေးဆက်စပ်ဧရိယာရှိ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲနယ်မြေများထိန်းသိမ်းရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

လွိုင်ကော်၊ ဩဂုတ် ၃၁

အနောက်ရှမ်းရိုးမ ထိန်းသိမ်းရေးဆက်စပ်ဧရိယာ (Western Shan Yoma Range) ရှိ ဇီဝမျိုးစုံ မျိုးကွဲနယ်မြေများ (KBAs) ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို WCS (Wildlife Conservation Society) နှင့် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းပြီး လွိုင်ကော်မြို့ရှိ Kayah Resort Hotel ၌ ဩဂုတ် ၂၉ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

မျှခင်းအသိပညာပေးဟောပြော

သထုံ၊ ဩဂုတ် ၃၁

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ ရဲချုပ်ဇော်ဝင်း၏ ညွှန်ကြားချက်အရ မွန်ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲမှူးကြီးတို့ကိုဦးစီးစီစဉ်မူဖြင့် သထုံခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး နန္ဒဝင်း ကြီးကြပ်ဦးဆောင်သော အဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၂၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မူခင်း အသိပညာပေး ပြခန်းယာဉ်နှင့်အတူ သထုံခရိုင် ဘီလင်းမြို့နယ်လေးက ကျေးရွာ သို့ရောက်ရှိခဲ့ရာ KNU တပ်မဟာ (၁)၊ ဒုတိယမဟာမှူး ဝိုင်းမိုးကြီး အဆင့်ရှိ စောပု လေ့ဦးဆောင်သော အဖွဲ့နှင့် ပြည်သူလူထု၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အင်းအား ၆၀၀ ကျော်ခန့် လာရောက်လေ့လာကြသည်။

ရေနစ်မြုပ်စပါးစိုက်ခင်းများတွင် သတိပြုရမည့်အချက်များ ပညာပေးဆွေးနွေး

ပွင့်ဖြူ၊ ဩဂုတ် ၃၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်း ကုန်းစောင်း၊ ပေတောနှင့် အနောက်ကိုင်းကျေးရွာများမှ ရေနစ်မြုပ်ခံခဲ့ရသည့် မိုးစပါးစိုက်ခင်းများကို စိုက်ပျိုးထားသည့်တောင်သူများအား နေပြည်တော် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတိုးမင်းဦးဆောင်သော အဖွဲ့က မြေ၊ မျိုး၊ ပိုးမွှားအန္တရာယ် စသည့်အကြောင်းအရာများကို ကွင်းဆင်းပညာပေး ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဩဂုတ် ၂၆ ရက်က ကုန်းစောင်းကျေးရွာ မြေသိန်းတန် ဘုရားတန်ဆောင်းအတွင်း၌ ဒေသခံတောင်သူ ၁၂၃ ဦးအား ရေနစ်မြုပ်စိုက်ခင်းများတွင် မြေ၏သဘာဝအနေအထား ပြောင်းလဲတတ်မှု၊ ၎င်းမြေတွင် စိုက်ပျိုးသင့်သည့် မျိုးစပါးအကြောင်းနှင့် ကျွန်ုပ်တို့တတ်သော ပိုးမွှားရောဂါများအကြောင်းကို နေပြည်တော် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူးနှင့်အဖွဲ့၊ မင်းဘူးခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သီးနှံကာကွယ်ရေး

တာဝန်ခံ၊ ပွင့်ဖြူမြို့နယ်မှ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိဝန်ထမ်းများက ပညာပေးဆွေးနွေးခဲ့သည်။



ကျေးရွာ မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်း ဖွဲ့စည်း

ကလေး၊ ဩဂုတ် ၃၁

ကလေးမြို့နယ် နန်းစောင်းပုကျေးရွာ၌ ကျေးရွာမူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်း ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် ဆိုင်းဘုတ်တင်ပွဲကို ဩဂုတ် ၂၈ ရက်က ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

မိတ္ထီလာ ဩဂုတ် ၃၁

မိတ္ထီလာကန်အတွင်း ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါက တောင်ကန်ရှိ ရေကျော်ခုနစ်ပေါက်ရေလွှဲမြောင်းမှ ရေထုတ်လျှင် ရေထိန်းနံရံများကို ရေတိုက်စားမှုဖြစ်ပွားစေရန်အတွက် တိုင်းဒေသကြီးဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူပြီး ကျောက်စီခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မိတ္ထီလာတောင်ကန် ရေလွှဲမြောင်းရေထိန်းနံရံများ ကျောက်စီ



ဆက်လက်၍ မွန်းလွဲပိုင်းတွင်လည်း စော်ဘွားရေရှင်ကျေးရွာ အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေးအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ကျင်းပပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ချင်းတွင်းသား

သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္ထီလာ)

ရေချွေတာသုံးစွဲသည့် စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာတိုးတက်ရေး သရုပ်ပြပွဲပြုလုပ်

မကွေး၊ ဩဂုတ် ၃၁
အပူပိုင်းဒေသအတွင်း သီးနှံများစိုက်ပျိုးရာတွင် ရေချွေတာသုံးစွဲသည့် စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာများ တိုးတက်ရေးအတွက် သရုပ်ပြပွဲကို မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့နယ် ချောင်းဖြူကျေးရွာ၌ ဩဂုတ် ၂၉ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

လက်တွေ့လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာများကို တောင်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပိုမိုနားလည်ပြီး သီးနှံများ၏အထွက်နှုန်း ပိုမိုတိုးတက်လာစေရန်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာများကို တောင်သူအချင်းချင်းမှ အဆင့်ဆင့်ပြန့်ပွားသွားစေရန် ရည်ရွယ်၍ သရုပ်ပြပွဲကို စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း (JICA) တို့ ပူးပေါင်းပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး သရုပ်ပြပွဲသို့ မကွေးမြို့နယ်အတွင်းမှ တောင်သူများနှင့်အတူ ညောင်ဦးမြို့နယ်မှ တောင်သူ ၂၁ ဦးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းခန့်ခွဲပြီးတို့လည်း လာရောက်လေ့လာခဲ့ကြသည်။

သရုပ်ပြပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးမြင့်စိန်နှင့် မကွေးခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးသိန်းလွင်တို့က အပူပိုင်းဒေသအတွင်း ရေချွေတာသုံးစွဲသည့် စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ နယ်မြေခံတောင်သူများနှင့်လေ့လာရန်လာရောက်ကြသည့် တောင်သူများအနေဖြင့် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပိုမိုနားလည်သိရှိနိုင်စေရန် ရင်းလင်းဟောပြောခဲ့သည်။ ထို့နောက် ချောင်းဖြူကျေးရွာ

မှ ဒေသခံတောင်သူများက စိုက်ကွင်းများအတွင်း စိုက်ပျိုးထားသော သီးနှံများအလိုက် ရေဖျန်းစနစ် (Sprinkler) နှင့် အစက်ချစနစ် (Drip) နည်းပညာများဖြင့် စိုက်ပျိုးထားပုံနှင့် စိုက်ခင်းများအောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းနေပုံများကို လိုက်လံရှင်းလင်းပြသခဲ့သည်။

ရေဖျန်းစနစ် (Sprinkler) နည်းပညာဖြင့် စိုက်ပျိုးထားသည့် ကညွတ်စိုက်ခင်း၊ ကနဲစွန်းစိုက်ခင်း၊ ရေမေ့ပန်းစိုက်ခင်းများနှင့် ရေအစက်ချနည်းပညာဖြင့်စိုက်ပျိုးထားသည့် ငရုတ်စိုက်ခင်း၊ သပြေပန်းစိုက်ခင်း၊ စပျစ်စိုက်ခင်းများကို ညောင်ဦးမြို့နယ်အတွင်းမှ တောင်သူများနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများ၊ အခြားကျေးရွာများမှ တောင်သူများက လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြပြီး ရေချွေတာသုံးစွဲသည့် စိုက်ပျိုးနည်းပညာများကို တောင်သူအချင်းချင်း ဆွေးနွေးလေ့လာခဲ့သည်။

စိုက်ပျိုးနည်းပညာများလေ့လာရန်လာရောက်သူ ညောင်ဦးမြို့နယ်မှ တောင်သူဦးခင်မောင်စန်းက အပူပိုင်းဒေသအတွင်း ရေချွေတာသုံးစွဲသည့် စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာများကို ဒေသတစ်ခုနှင့်တစ်ခု အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခွင့်ရရှိအောင် စီစဉ်ပေးသည့် JICA နှင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနတို့ကို ကျေးဇူးတင်ကြောင်း၊ ယခုသရုပ်ပြပွဲ၌ မိမိတို့ဒေသတွင် စိုက်ပျိုးမှုမရှိသေးသည့် ရေမွှားဖျန်းစနစ်ဖြင့် ကညွတ်စိုက်ပျိုးနည်းပညာနှင့် အခြားသီးနှံများ စိုက်ပျိုးမှု အောင်မြင်မှုအခြေအနေ



များကို ဆွေးနွေးလေ့လာသိရှိခွင့်ရခဲ့ကြောင်း၊ မြို့နယ်သို့ လာရောက်ကာ အပြန်အလှန် လေ့လာတိုင်းဒေသကြီးမှ တောင်သူများကလည်း ရရှိသည့် သရုပ်ပြပွဲတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားလာမည့် စက်တင်ဘာ ၁၆ ရက်တွင် ညောင်ဦးများအဖို့ အကျိုးကျေးဇူးများပြားပြီး အောင်မြင်မှုသန်းနိုင်ဦး (၁၈)

နွမ်းပါးချို့တဲ့ ကလေးငယ်များအား ပြုစုပျိုးထောင်ရာ စမတောင်ပေါ်မှ မဟာပရဟိတ လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဥယျာဉ်

မေတ္တာဖျန်း၍ လန်းရ၏။ မေတ္တာခြုံ၍ လုံရ၏။ ဟူသော မေတ္တာတရား၏ ဂုဏ်သတ္တိတို့မှာ ရှေးဦးကုန်ဆင်းရာလက်ထက်က လယ်ဝေးမြို့နယ် သာဝတ္ထိမြို့နှင့် လေးမိုင်ခန့်အကွာ အလယ်ရိုးမရှိ စမတောင်ပေါ်မှ မဟာပရဟိတ လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဥယျာဉ်သည်လည်း ဘာသာတရား၏ အေးမြသောအရိပ်နှင့် ဆရာတော်များ၏ မေတ္တာဓာတ်တို့ဖြင့် ငြိမ်းအေးလျက်ရှိသည်။

မဟာပရဟိတ လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဥယျာဉ်ကို ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်တွင် စမတောင်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝိမလနှင့် ဘဒ္ဒန္တဉာဏိန္ဒ (ယခုကျောင်းအုပ်ဆရာတော်) တို့က ရင်ခွင်မှ ရင်သွေးငယ်လေးများ၊ ချို့တဲ့သော ကလေးငယ်များအား ပြုစုပျိုးထောင်ကယ်တင်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကာ ပထမဆုံးတစ်လအတွင်းမှာပင် ကလေးငယ် ၂၅ ဦးအထိ ရှိခဲ့သည်။

မဟာပရဟိတဂေဟာကို စဖွင့်စဉ်က ကလေးများ၏ စားဝတ်နေရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး စသော လူမှုစောင့်ရှောက်ရေးတို့အတွက် အခက်အခဲများစွာဖြင့် ရင်ဆိုင်ခဲ့ရသည်။ ဆရာတော်နှစ်ပါးမှာ ယိုင်နဲ့နဲ့ ဝါးကျောင်းလေးတွင် အနေဆင်းနဲ့ ဆွမ်းမပြည့်စုံ၍ အစားဆင်းရဲသည်ကြားမှပင် ကလေးများအား ပြုစုပျိုးထောင်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ဆရာတော်သည် ကျောင်းမှ ကလေးများအပြင် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ကျေးရွာများမှ ဆင်းရဲချို့တဲ့၍ ပညာသင်ကြားရန် အခက်အခဲတွေ့နေသော ကလေးငယ် ၁၀၀ ခန့်ကိုပါ နေ့လယ်စာထမင်း၊ ကျောင်းဝတ်စုံများ ထောက်ပံ့ပေး၍ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများ သင်ကြားပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ခဲ့သည့် အပြင် နောက်ပိုင်းတွင် အသက်မွေးမှုပညာများဖြစ်သည့်

ကွန်ပျူတာ၊ စက်ချုပ် စသည့် ပညာရပ်များကိုလည်း သင်ကြားပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ယခုအချိန်တွင် ဆရာတော်၏ကျောင်းမှ သင်ကြားပြုစုပျိုးထောင်ပေးမှုကြောင့် ဘွဲ့ရရှိခဲ့ပြီး သူများနှင့် တက္ကသိုလ်များတွင် တက်ရောက်ပညာသင်ကြားနေသူများမှ ဆရာ ဆရာမများအဖြစ် မိမိကဲ့သို့ ဘဝတူရင်ခွင်မှ ညီငယ်၊ ညီမငယ်လေးများအား သတ္တမတန်းအထိ ပြန်လည် သင်ကြားပေးလျက်ရှိပြီး အထက်တန်းအဆင့်ပညာကို သာဝတ္ထိအထက်တန်းကျောင်းတွင် သွားလာရေးမှအစ ဆရာတော်၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ဆက်လက်ပညာသင်ကြားစေလျက်ရှိသည့်အပြင် ဆရာတော်၏ မဟာပရဟိတ လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဥယျာဉ် (စမတောင်တော်) တွင် ကြီးစဉ်ငယ်လိုက် ကျောင်းသူများ၊ အုပ်ချုပ်သူများသည် မေတ္တာတရားဓာတ်တို့ဖြင့် လွှမ်းခြုံလျက်ရှိသော မိသားစုကြီး သဖွယ် သိုက်သိုက်ဝန်းဝန်းဖြင့် စိတ်ချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ တွေ့မြင်ခဲ့ရသည်။

ယနေ့အချိန်တွင် ဆရာတော်၏ ကျောင်း၌ ပြုစုပျိုးထောင်စောင့်ရှောက်ထားသူ ရက်သားအရွယ်မှ တစ်နှစ်သားအရွယ် အထိ ရင်ခွင်ပိုက် ၃၀၊ တစ်နှစ်သားမှ သုံးနှစ်သားအရွယ်အထိ ၃၆ ဦး၊ မူကြိုအရွယ် ၄၀၊ အခြေခံပညာသင်ကြားနေသူ ၄၉၀ ဦး၊ စစ်တက္ကသိုလ်၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်ကဲ့သို့သော အဆင့်မြင့်ပညာသင်ကြားနေသူ ၄၀ ဦး၊ ဘွဲ့များအသီးသီးရရှိ၍ မိမိကဲ့သို့သော ညီငယ်၊ ညီမငယ်များအား ပညာပြန်လည်သင်ကြားအပ်ချုပ်နေသူ ၂၁ ဦးတို့နှင့် ဝေယျာဝစ္စအပါအဝင် စုစုပေါင်း ပြုစုစောင့်ရှောက်ထားသူ ၆၇၂ ဦးတို့ရှိကြပြီး ဆရာတော်၏ ကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ပင် အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းခွဲကိုလည်း ဖွင့်လှစ်ထားနိုင်ခဲ့သည်။

ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ကလေးငယ်များ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအနေဖြင့် ဆေးကုသခန်းနှင့် ဆေးဝါးများထားရှိပြီး စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအဖြစ် အထူးကုဆရာဝန်များ၊ ကျန်းမာရေးမှူးများ၊ သူနာပြုဆရာမများမှ အပတ်စဉ် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်းများ ပြုလုပ်ကုသပေးလျက်ရှိပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန်လိုအပ်သူများအား နေပြည်တော်ဆုတင်

(၁၀၀၀) ဆေးရုံကြီးသို့ ဆရာတော်က ပို့ဆောင်ကုသပေးလျက်ရှိသည်။

စမတောင် မဟာပရဟိတလူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးကျောင်း၏ တစ်နေ့တာ စားသောက်မှုမှာ ဆန် ခန့်တင်းခန့်ကုန်ကျရာ တစ်နေ့တာ အာဟာရဒါနပြုလိုသူများအနေဖြင့် ငွေကျပ်ခြောက်သိန်းဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ကြသည်။ အဝတ်အထည်အရွယ်စုံ၊ ပညာသင်ကြားရေးအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများနှင့် ပြဋ္ဌာန်းစာအုပ်များကိုလည်း အလှူရှင်များအနေဖြင့် မိမိတို့တတ်နိုင်သမျှ လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

ကျောင်းများမှာလည်း ဆရာတော်များ၏ မေတ္တာတရားနှင့် အလှူရှင်များ၏ သဒ္ဓါတရားတို့ကြောင့် ယခင်ကလို ဝါးကျောင်းလေးမဟုတ်တော့ဘဲ အခိုင်အမာအဆောက်အအုံများ ဖြစ်လာပြီဖြစ်သည်။ သို့သော် တိုးတက်မှုများပြားလာသော ကျောင်းသားဦးရေနှင့်အတူ အနာဂတ်တွင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် ပရဟိတလုပ်ငန်းများ၊ အဆင့်မြင့် ပညာသင်ကြားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စားဝတ်နေရေး အစရှိသည့် ကဏ္ဍများအတွက် အလှူရှင်များ လာရောက်လှူဒါန်းနေသည့်ကြားမှ လိုအပ်ချက်များစွာ ရှိနေဆဲဖြစ်သည်။

ဘဝအလှည့်အပြောင်း ကံကြမ္မာအမျိုးမျိုးကြောင့် ရင်ခွင်မဲ့နေသော ရင်သွေးငယ်လေးများနှင့် ချို့တဲ့သော ကလေးငယ်များအား အစဉ်အမြဲ ပြုစုပျိုးထောင်ပေးသွားမည့် စမတောင်ပေါ်ရှိ မဟာပရဟိတ လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဥယျာဉ်ရှိ ကလေးငယ်များအတွက် စေတနာ့ရှင် အလှူရှင်များ လိုအပ်လျက်ရှိနေသည်။

ကျောင်းဆောက်ခြင်း၊ လမ်းခင်းခြင်း၊ ဒုက္ခရောက်နေသူတို့အား ထောက်ပံ့ကူညီခြင်းအစရှိသော ပရဟိတလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် ဘုရားရှင် ဟောကြားတော်မူခဲ့သော အနုဝဇ္ဇာနိမိတ်လာဖြစ်သည်။ လှူဒါန်းခြင်း စေတနာစေတသိက်သည် မိမိ၊ သူတစ်ပါး နှစ်ဖြာသောကောင်းကျိုးချမ်းသာကို ဖြစ်စေတတ်သည့် ဒါနဉာဏ်လာ မည်လေသည်။

နေမျိုးအောင် (လယ်ဝေးသား)



ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက် ရေးဆွဲခြင်းသင်တန်း လှိုင်လင်မြို့နယ်၌ ဖွင့်လှစ်ပို့ချ

လှိုင်လင် ဩဂုတ် ၃၁
ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) လှိုင်လင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဖွင့်လှစ်သော ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက်ရေးဆွဲခြင်း လုပ်ငန်းဆိုင်ရာသင်တန်း(၁/၂၀၁၆) ဖွင့်ပွဲကို ဩဂုတ် ၃၀ ရက်က အဆိုပါရုံး သင်တန်းခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် လှိုင်လင်မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနေမျိုးစော်နှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးဇေယျာမင်းတို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး Lift Fund မှတာဝန်ရှိသူ ဦးခင်ဝင်းက ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံချက် ရေးဆွဲခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျေးရွာပေါင်း ခြောက်သောင်းကျော်ရှိရာ ကျေးရွာများ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ကျေးရွာတိုင်းကို ရောက်ရှိရန် ခက်ခဲကြောင်း၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ကျေးလက်နေပြည်သူများ ပူးပေါင်းပါဝင်မှသာလျှင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်နိုင်မည်ဖြစ်၍ ကျေးရွာနေပြည်သူများကိုယ်တိုင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက် ရေးဆွဲနိုင်ရန် သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုသင်တန်းတွင် လှိုင်လင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၁၅ ရွာမှ တစ်ရွာလျှင် သင်တန်းသားနှစ်ဦးနှုန်းဖြင့် စုစုပေါင်း ၃၀ ကို လေးရက်ကြာ သင်ကြားပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မိုးလွင်ဦး (လှိုင်လင်)

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း (တတိယအကြိမ်)
ကက်သုတ်ကြေးနီ (၂၀၃-၄၃၇) မက်ထရစ်တန်အား အမေရိကန်ဒေါ်လာဖြင့် အောက်ပါအတိုင်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ခေါ်ယူရောင်းချမည်ဖြစ်ပါသည်။
ကြမ်းခင်းဈေး - တင်ဒါဖွင့်သည့်ရက်မတိုင်မီ တစ်ရက်အလိုနေ့ရှိ London Metal Exchange ဈေးနှုန်းပါကက်သုတ် ကြေးနီ တစ်တန်၏ဈေးနှုန်းထက် မနိမ့်သောဈေး

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန (ရေအရင်းအမြစ်)၊ စစ်ကိုင်းခရိုင်၊ တပ်ရွာလျှပ်စစ်မြစ်ရေတင်စီမံကိန်းမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တိုင်းဒေသကြီးရန်ပုံငွေဖြင့်ဆောင်ရွက်မည့် ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများတွင် လိုအပ်သည့် အောက်ဖော်ပြပါ တည်ဆောက်ရေးပစ္စည်းများကို (မြန်မာကျပ်ငွေ)ဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။
စဉ် ပစ္စည်းအမျိုးအမည် စဉ် ပစ္စည်းအမျိုးအမည်
(က) အုတ် (ပထမတန်းစား) (ဃ) ဘီလပ်မြေ
(ခ) ခွဲကျောက် (င) ဒီဇယ်ဆီ
(စ) သဲ (စ) ရေတံခါးရွက်

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း (ဒုတိယအကြိမ်)
ကက်သုတ်ကြေးနီ (၄၀၀±) မက်ထရစ်တန်အား အမေရိကန်ဒေါ်လာဖြင့် အောက်ပါအတိုင်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူရောင်းချမည်ဖြစ်ပါသည်။
ကြမ်းခင်းဈေး - တင်ဒါဖွင့်သည့်ရက်မတိုင်မီ တစ်ရက်အလိုနေ့ရှိ London Metal Exchange ဈေးနှုန်းပါကက်သုတ် ကြေးနီ တစ်တန်၏ဈေးနှုန်းထက် မနိမ့်သောဈေး
တင်ဒါပိတ်ရက်နှင့်အချိန် - ၂၃-၉-၂၀၁၆ ရက် ၁၆:၃၀ နာရီ
တင်ဒါပုံစံများနှင့် အသေးစိတ်သိရှိလိုသော အချက်အလက်များကို ဓာတ်သတ္တုဖွံ့ဖြိုးရေးဌာန၊ သတ္တုထွင်းဦးစီးဌာန၊ သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ် ၁၉၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၉၃၇၈ နှင့် ၀၆၇-၄၀၉၀၀၉ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းရယူနိုင်ပါသည်။

အမည်ပြောင်း
(ဘ) ဦးကိုကိုဦး ၉/ပမန(နိုင်) ၁၉၅၂၈၇၈၁၀၊ မကွေးမြို့၊ အထက (၄)၊ စတုတ္ထတန်း(A)မှ မောင်သော်ဇင်ကိုကိုအား မောင်သန့်ဇင်ဦးဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ မောင်သန့်ဇင်ဦး
အမည်မှန်
အုတ်တွင်းမြို့၊ အထက၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(B)မှ နော်ဟံလယ်ထူး၏ အမည်မှန်မှာ အိမ်ထောင်စုစာရင်းအရ နော်မိုးပွင့်မြို့ ဖြစ်ပါကြောင်း။ မောင်မိုးပွင့်မြို့ ၇/အတန(နိုင်)၁၂၅၂၈၅
မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်
ဦးကျင်ဒိုထန်၏သား စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကလေးမြို့၊ အထက(၂) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မောင်စမ်းခင်းမန်၏ မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ ၂-၆-၂၀၀၂ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာန (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)
တင်ဒါအမှတ်- 2T(C/RB)PROCUREMENT/REINFORCED STEEL BAR/2016-2017
၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တံတားဦးစီးဌာန၊ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း လိုအပ်သောသံချောင်းလုံး (Reinforced Steel Bar)အရွယ်စုံ မက်ထရစ်တန်(၅၀၀၀)ကို ပစ္စည်းသိုလှောင်ရေးနှင့် ဖြန့်ဖြူးရေးရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ တံတားလေးသိုလှောင်ဝင်းအရောက် မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။
၂။ တင်ဒါပုံစံစာတင်ရောင်းချ - ၁-၉-၂၀၁၆ ရက် (ရုံးချိန်အတွင်း) မည့်ရက်
၃။ သံချောင်းလုံးဖုန်မှန် - ၉-၉-၂၀၁၆ ရက်၊ ၁၆:၀၀ နာရီ
နောက်ဆုံးပေးပို့ရမည့်ရက်
၄။ တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၉-၉-၂၀၁၆ ရက်၊ ၁၆:၀၀ နာရီ
၅။ တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက် - ၂၀-၉-၂၀၁၆ ရက်၊ ၁၀:၀၀ နာရီ
၆။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက အောက်ပါ လိပ်စာတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
၇။ သတ်မှတ်ရက်ထက် နောက်ကျတင်သွင်းသည့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများအား လက်ခံစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။
တင်ဒါရွေးချယ်စိစစ်ရေးကော်မတီ တံတားဦးစီးဌာန၊ ဖြည့်တင်းရေးဌာနခွဲ ဖုန်း-၀၉-၈၆၃၄၅၃၄

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန အဆိုပြုတင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အလုံမြို့နယ်၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ အမှတ်(၃၉) အဆင့်မြင့်အိမ်ရာစီမံကိန်းရှိ ဌာနပိုင် လူနေတိုက်ခန်း(၂၃)ခန်းကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခန့်ခွဲခြင်း မျက်မြင်အခြေအနေအတိုင်း ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါ၍ တင်ဒါအဆိုပြုလွှာများ လျှောက်ထားပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
(၁) တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက် - ၁၉-၈-၂၀၁၆ရက် များ စတင်ထုတ်ယူနိုင်သည့်ရက် (သောကြာနေ့)
(၂) တင်ဒါပိတ်မည့်ရက် - ၈-၉-၂၀၁၆ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)
(၃) တင်ဒါတင်သွင်းမည့်နေရာ - (က) ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ် (၄၀)၊ နေပြည်တော်
(ခ) မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာနရုံး (ရန်ကုန်) ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်
တင်ဒါရွေးချယ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၇၇၀၁၊ ၀၁-၂၄၅၆၈၆

နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၁။ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီတွင် အသုံးပြုရန်လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါ၍ အောက်ပါ အတိုင်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပေးသွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။
စဉ် ယာဉ်အမျိုးအစား အရေအတွက်
(က) Toyota Dyna/ Mitsubishi Center Garbage Truck (၁၀)စီး (2006-2016 Model -Diesel) ဝန်တင်အား (၂)တန်
(ခ) Dongfeng Dump Truck (Brand New) (၁၅)စီး (2015-2016 Model-Diesel) ဝန်တင်အား (၄)တန်
၂။ တင်ဒါပုံစံထုတ်ပေးမည့်ရက် - ၂-၉-၂၀၁၆ ရက်
တင်ဒါပိတ်မည့်ရက် - ၁၂-၉-၂၀၁၆ ရက်
တင်ဒါပေးသွင်းမည့်နေရာ - စက်ရုံနှင့်မော်တော်ယာဉ်ဌာန၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ
၃။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ပါ လိပ်စာတွင် မေးမြန်းစုံစမ်းထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။
စက်ရုံနှင့်မော်တော်ယာဉ်ဌာန- ဖုန်း-၀၆၇-၄၃၂၀၈၁၊ ၄၃၂၀၈၃
မော်တော်ယာဉ်များဝယ်ယူရေးအဖွဲ့ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

အမည်မှန်နှင့်ဖခင်အမည်မှန်
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကလေးမြို့၊ အထက(၃)တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မဟာဗိုလ်မှူးဝင်းထွန်း၏ အမည်မှန်မှာ မန္တဝင်းတိုက်ခန်း ဖြစ်ပြီး ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးပေါင်ခန့်ခင် ဖြစ်ပါကြောင်း။
မိခင်အမည်မှန်
လယ်ဝေးမြို့၊ အထက(၁)၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(G)မှ မောင်အုတ်စိုးခန့် ၏ မိခင်အမည်မှန်မှာ ဒေါ်ခန်းမြင့် ဖြစ်ပြီး (နိုင်)၀၅၈၅၉၀ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဒေါ်ခန်းမြင့်
ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်တော် ဦးအံ့ကျော် ၉/ညဉ္ဇန(နိုင်)၁၂၅၆၈၈၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ် (မမှတ်မီ) ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် ထွေရှိပါက အောက်ပါဖုန်းသို့ အကြောင်းကြားပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၄၀၂၅၃၄၀၆၂

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ
အမှတ်-၃၈၄၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်းနှင့် ၃၇လမ်းထောင့်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ရက်စွဲ # ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ (၁) ရက်
ကြေညာချက်
၁။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အောက်တိုဘာလ တွင် စွင့်လှစ်သော (၃၂၁) ကြိမ်မြောက် ၂၀၆/-တန်အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲမှ ရရှိသည့် အောက်ပါ ဆုလက်မှတ်ပေါင်း (၃၅၇၈) ဆုကို ယနေ့တိုင် တောင်းခံခြင်း မရှိသေးပါ။
၂။ ဖော်ပြပါ ဆုလက်မှတ်များကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ (၃၀) ရက်နေ့အထိ ရန်ကုန်မြို့ နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ရှိ အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ၊ ရုံးများသို့ တင်ပြ၍ ဆုငွေများကို တောင်းခံနိုင်ပါသည်။
၃။ ကျပ် ၁၀၀၀၀၀/- အထက်ဆုငွေများကို ရန်ကုန်မြို့နှင့်မန္တလေးမြို့တို့ရှိ အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ တွင်သာထုတ်ပေးပါမည်။ ကျန်ဆုငွေများကို အထက်ပါရုံးများအပြင် နယ်ရှိမြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးများ တွင်လည်း ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။ မည်သည့် မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးတွင် ထုတ်ယူလိုကြောင်းသက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အခွန် ဦးစီးရုံး၏ စစ်ဆေးစိစစ်ချက်၊ ထောက်ခံချက်များနှင့်အတူ အထက်ပါ နေ့မတိုင်မီအကြောင်းကြား တောင်းခံနိုင်ပါသည်။
၄။ ကျပ် ၅၀၀၀၀/- အပါအဝင် ဆုငွေများကို ပြည်နယ်(သို့မဟုတ်)တိုင်းဒေသကြီး ပြည်တွင်းအခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးများ၊ ပြည်နယ်(သို့မဟုတ်)တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှူးရုံးများ၊ မြို့နယ်အခွန် ဦးစီးဌာနမှူးရုံးများမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီရုံးများ အသီးသီးရှိ ကြော်ငြာသင်ပုန်းများနှင့် www.irdmyanmar.gov.mm တွင် ကြေညာထားပါသည်။
၅။ အထက်ပါနေ့ကျော်လွန်ပြီးနောက် တောင်းခံလာသော ဆုလက်မှတ်များကို စဉ်းစားမည်မဟုတ်ဘဲ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေ အမြစ်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းကြေညာလိုက်သည်။
(၃၂၁)ကြိမ်တက္ကသိုလ်
ကျပ်(၁၀၀၀၀၀၀၀/-)ဆု
ဃ-၉၄၀၈၃၃
ကျပ်(၁၀၀၀၀၀၀၀/-)ဆုများ
ဂ-၇၉၉၉၄၁ ထ-၆၄၉၄၀၇ ရ-၁၄၆၆၈၉
ကျပ်(၅၀၀၀၀၀/-)ဆုများ
ဂ-၇၄၇၆၆၆၉ ဃ-၂၉၈၁၉၅ ရ-၄၂၉၂၁၆ ကဃ-၃၅၈၀၈၆

ကျပ်(၂၅၀၀၀၀/-)ဆု
၄-၁၄၆၃၄၂ န-၁၉၈၉၄၀ ပ-၁၀၀၆၄၄ ယ-၉၆၁၂၇၇
ကျပ်(၁၀၀၀၀၀/-)ဆုများ
၄-၈၈၈၇၈၀ ဗ-၅၇၃၅၈၄ ဃ-၁၃၈၃၆၅ ဖ-၂၀၁၁၀၂ ဖ-၁၅၈၅၄၂ ဗာ-၁၈၇၅၁၅
ကဃ-၆၂၁၂၆၀
ကျပ်(၅၀၀၀၀/-)ဆုများ
ခ-၆၅၅၂၀၅ င-၂၆၂၁၄၀ ည-၂၅၁၅၀၃ င-၉၃၉၇၆၇ ခ-၆၈၄၁၀၆ သ-၆၁၀၄၆၂
သ-၆၅၃၉၇၀ ဗာ-၂၂၆၅၂၀ ကခ-၇၁၁၈၈၉



Q MPT
 ရှေ့သို့ လှမ်းချီ မြန်မာပြည်

MPT မှ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ
(၂၁ ရာစုပင်လုံ) အား
ဝုဏ်ပြုကြိုဆိုထောက်ခံအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ပထမနေ့ အစည်းအဝေးစတင်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ပထမနေ့ အစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာ့အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း ဗဟိုဌာန-၂ (MICC-2) တွင် စတင်ကျင်းပရာ သဘာပတိ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ အကြံပြုဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ဒေါက်တာဆလိုင်လျှန်မှန်းဆာခေါင်းက UPDJC ၏ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုများအား အစီရင်ခံစာတင်သွင်းရာ “ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC)ဆိုတာ တစ်နိုင်လုံး ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)မှာပါရှိတဲ့ နိုင်ငံရေးလမ်းပြမြေပုံ အတိုင်း နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲအဆင့်ဆင့်ကို ကြီးကြပ်လမ်းညွှန်ဖို့ တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း ခံရတဲ့ ကော်မတီတစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်။ ကော်မတီကို အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်အစု အဖွဲ့ကွဲလွဲစားလှယ် ၁၆ ဦး၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းအစုအဖွဲ့ကွဲလွဲစား လှယ် ၁၆ ဦး၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ အစုအဖွဲ့ကွဲလွဲစားလှယ် ၁၆ ဦး စုစုပေါင်း ၄၈ ဦးနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားပါတယ်။ သတ္တမအကြိမ် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲ ကော်မတီ (UPDJC) အစည်းအဝေးမှာ ဆုံးဖြတ်ချက် ၁၉ ခုကို ချမှတ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

“ဆုံးဖြတ်ချက်(၁)မှာ “ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁) ရာစုပင်လုံ” နဲ့ သက်ဆိုင်နေပြီး အားလုံးပါဝင်၍ အားလုံးပိုင်ဆိုင်သော ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် စတင် နိုင်ရန်နှင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ စတင်နိုင်ရန်တို့ ဖြစ်ပါတယ်။ အရေးကြီးတဲ့ ဆုံးဖြတ် ချက်တစ်ခုကတော့ ညီလာခံပြီးချင်းဆောင်ရွက်ရမယ့် နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ်နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ပါ။
စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ *



ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ပထမနေ့အစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ် (သတင်းစဉ်)

ကျင့်ဝတ်မလိုက်နာသော အင်ဂျင်နီယာများအား ထိရောက်စွာအရေးယူမည်

သတင်း - မြင့်မောင်စိုး၊ ဓာတ်ပုံ - တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၃၁

အထပ်မြင့်အဆောက်အအုံများ ဆောက် လုပ်ရာတွင် လက်မှတ်ရေးထိုး၍ လိုင်စင် ကြေးသာယူပြီး ကိုယ်တိုင်ကြီးကြပ်ခြင်း မရှိသော အင်ဂျင်နီယာများအား ကျင့်ဝတ်ဖောက်ဖျက်မှုဖြင့် ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ် ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာ

အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မြင်က ယနေ့ ညနေပိုင်းတွင် ကန်တော်ကြီးပတ်လမ်းရှိ ဒေါ်(လ်)ဇင် စားသောက်ဆိုင်၌ ကျင်းပ သော ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာ ရေးကော်မတီ လိုင်စင်ရအဆောက်အအုံ ကန်ထရိုက်တာများအသင်း ဖွဲ့စည်းရေး အစည်းအဝေးတွင် ပြောကြားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာအသင်း

အနေဖြင့် လိုင်စင်ရအင်ဂျင်နီယာ သုံးမျိုး သုံးစား သတ်မှတ်ထုတ်ပြန်လိုက်ပြီဖြစ် ကြောင်း၊ ယင်းတို့မှာ မှတ်ပုံတင်အင်ဂျင် နီယာ၊ အကြီးတန်းမှတ်ပုံတင်အင်ဂျင် နီယာနှင့် အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်ဟူ၍ ဖြစ်ကြောင်း၊ မှတ်ပုံတင်အင်ဂျင်နီယာ များသည် မည်သည့်အဆောက်အအုံကိုမျှ ဦးဆောင်အင်ဂျင်နီယာအဖြစ် ဆောက် လုပ်ခြင်းမရှိကြောင်း၊ လက်ထောက် အနေဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိကြောင်း၊



ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁)ရာစုပင်လုံအစည်းအဝေးများ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၃၁

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ အစည်းအဝေးကို စက်တင်ဘာ ၁ ရက်၊ ၂ ရက်နှင့် ၃ ရက်နေ့တို့တွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာ့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန(၂)၌ နံနက်ပိုင်းနှင့် မွန်းလွဲပိုင်း တို့တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေးများကို မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား News Channel နှင့် Digital Channel တို့မှ ယင်းနေ့ နံနက် ၈ နာရီ မိနစ် ၅၀ မှ စတင်ကာ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
(သတင်းစဉ်)

ကိုယ်ဝန်ဆောင်များ ဇီကာပိုင်းရပ်စ်ပိုး စစ်ဆေးမှုခံယူရန် စင်ကာပူအစိုးရတိုက်တွန်း
စာမျက်နှာ - ၁၀

BEST BANK IN MYANMAR

Awarded By : EUROMONEY